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Veľvyslanectvo USA sa z Hviezdoslavovho 
námestia zrejme tak skoro neodsťahuje
Starostka Starého Mes-

ta Táňa Rosová posla-
la nedávno list ministrovi 
kultúry Marekovi Maďari-
čovi, v ktorom ho vyzvala, 
aby nedopustil predaj bu-
dovy na Hviezdoslavovom 
námestí, v ktorej v súčas-
nosti sídli Veľvyslanectvo 
USA. Objekt má ambasá-
da v prenájme. 
 V liste okrem iného pri-
pomína, že pozemky v bez-
prostrednom okolí budov veľ-
vyslanectva dali hlavné mesto 
a mestská časť do užívania 
veľvyslanectvu ako súčasť 
realizácie bezpečnostných 

opatrení v súvislosti s uda-
losťami z 11. septembra 2001 
a zvýšeným rizikom útokov. 
Časť námestia a promenáda 
kvôli oploteniu a zátarasám 
nemôže plniť svoju funkciu. 
„Paulínyho ulica je neprejazd-
ná a bráni budúcemu rozvoju 
mestskej časti v súvislosti s 
pripravovanými projektmi,“ 
pripomína Rosová. 
 Situácia okolo budovy je 
aktuálna aj preto, lebo tento 
rok sa končí nájomná zmluva, 
na základe ktorej boli bezpeč-
nostné objekty na námestí 
umiestnené. O ďalšom pre-
nájme majú rozhodnúť mest-

skí poslanci s tým, že mestská 
rada odporúča nájom predĺžiť 
na dobu 18 mesiacov.  Podľa 
hlavného mesta sa tým vytvorí 
čas na nájdenie defi nitívneho 
riešenia.

Oplotenie je neprijateľné
 Primátor Milan Ftáčnik si 
myslí, že oplotenie ambasá-
dy je neprijateľné. Predĺženie 
prenájmu o osemnásť me-
siacov by podľa neho mohlo 
priniesť vylúčenie áut ktoré 
parkujú za plotom a vyčiste-
nie priestoru od technických 
prvkov.

(pokračovanie na str. 2)

Obnovenie zanedba-
ného a nefunkčného 

kúpaliska na Železnej 
studienke plánuje spoloč-
nosť Arca Capital a ná-
klady na obnovu by mali 
dosiahnuť asi 1,5 milióna 
eur. Projektový manažér 
spoločnosti Marek Gaži 
na verejnom prerokova-
ní projektu oznámil, že s 
revitalizáciou by chceli 
začať od mája 2015.
 Podľa vyjadrenia zástup-
cov projektu, areál kúpaliska 
by mal počas celého leta po-
skytnúť celodenné aktivity 
v podobe lanovej lezeckej ste-
ny, detských preliezačiek, či 
plážového volejbalu. Plavecký 
a detský bazén chcú doplniť o 
detský bazén so šmykľavkou, 
plážové ihrisko, či miesto pre 
bicykle. Pribudnúť má sauna, 
most cez Vydricu, ohniská, 
posiedky, ale aj bufet. Ako 
nás informoval zástupca in-
vestora Marek Gaži, projekt 
má dva varianty ako likvido-
vať odpadové vody. Vybraná 
je  najmodernejšia techno-
lógia, ktorá je využívaná na 
kúpaliskách v podobne envi-
ronmentálne náročnom pro-
stredí.

(pokračovanie na str. 3)

Odhalil zvláštne praktiky 
magistrátu pri výbere znalcov
Systém náhodného vý-

beru znalcov (elektro-
nické žrebovanie), ktorí 
oceňujú predávaný maje-
tok hlavného mesta, bol 
predmetom polemiky na 
mestskom zastupiteľstve 
6. marca. Diskusia trvala 
asi viac ako pol hodinu a 
boli do nej zapojení okrem 
niekoľkých poslancov, 
aj primátor Milan Ftáčnik 
a vedúci oddelenia sprá-
vy nehnuteľného majetku 
magistrátu Ivan Krištof. 
 Mestskí poslanec Ján Hrč-

ka totiž zistil, že v systéme 

náhodného výberu znalcov 

bola chyba. Jeden zo znalcov 

nemohol byť nikdy vyžrebo-

vaný. Naopak, 25 znaleckých 

posudkov urobil znalec, ktorý 

v zozname nebol. Magistrát 
chybu priznal a sľúbil, 
že vyvodí zodpovednosť. 
Systém mal zvýšiť transpa-

rentnosť pri predaji mestské-

ho majetku a pri určovaní cien 

nehnuteľností. V tejto súvis-

losti sme oslovili poslanca 
Jána Hrčku.

        viac o kauze na str. 3

Bratislava čaká 
milión turistov
 Bratislavu by mohlo ten-

to rok navštíviť milión turis-

tov, myslí si vedenie mesta. 

Opiera sa pri tom o štatistiku 

z posledných piatich rokov. 

„V predchádzajúcom roku, 

počas 12 mesiacov roku 

2013, zavítalo do mesta 947 

730 turistov, pričom takmer 

650 tisíc tvorili zahraniční 

návštevníci, 300 tisíc ľudí za-

vítalo do metropoly z iných 

kútov Slovenska,“ informoval 

riaditeľ kancelárie primátora 

Ľubomír Andrassy. Medzi-
ročný nárast návštevnosti 
hlavného mesta predsta-
vuje 15 %. Podľa štatistík do 

Bratislavy chodia najmä Česi, 

po nich Nemci a Rakúšania. 

Turisti v hlavnom meste aj 

častejšie prespia. Medziročný 

nárast prenocovaní je 11%. Do 

mestskej kasy tak minulý rok 

z dani za ubytovanie pribudlo 

2,7 mil. eur.

(bak)

Na Železnej studienke 
by mali obnoviť kúpalisko 

Dopravných nehôd 
v meste pribudlo
 

 V Bratislave v roku 
2013 stúpol počet doprav-
ných nehôd oproti roku 
2012. Zároveň ale bolo 
menej kolízií, pri ktorých 
ľudia zahynuli, alebo sa 
ťažko, či ľahko zranili. Cel-

kový počet dopravných ne-

hôd sa v roku 2013 v hlavnom 

meste zastavil na čísle 1792, 

čo je o 27 viac ako v roku 2012. 

Pri dopravných nehodách v 

uplynulom roku zomreli šty-

ria ľudia, čo je o 6 menej ako 

v roku 2012. Ťažko zranených 

bolo 94 (o 14 menej).

 (rl, red)
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Parčík na Belopotockého ulici zostane, v Dúbravke 
plánujú postaviť obytný dom aj park
Potom, ako poslanci na 

ostatnom mestskom 
zastupiteľstve odsúhlasili 
zámenu pozemkov v Sta-
rom Meste a Dúbravke, 
zmení sa pravdepodobne 
onedlho aj charakter úze-
mia v okolí Koprivnice 
v Dúbravke, na ulici Pod 
záhradami.
 Investor, spoločnosť 
ZIPP-Strabag, tu plánuje po-
staviť obytný dom a sľúbil, že 
vybudovaný park odovzdá do 
užívania mestu. Za pozemky 
pod parčíkom na Belopotoc-
kého ulici totiž dostal záme-
nou pozemky za dúbravským 
kostolom. Podľa zástupcu 
spoločnosti ZIPP Strabag 
Petra Černíka na ploche 
5000 m2 urobí investor 
park za 100 000 eur. „Pri-
zvali sme aj profesora Janko-
viča, starého bratislavského 
rodáka, ktorému všetky ex-
teriérové sochy a monumen-
ty odstránili, takže sa s ním 
pokúsime dohodnúť na spo-
lupráci,“ uviedol. Ako kon-
štatoval, po dobudovaní park 
vrátia mestu a mestskej časti 
do správy. Investor chce podľa 
jeho slov vstúpiť so územné-
ho konania čím skôr. No jeho 
dĺžka bude podľa neho záležať 
aj na tom, ako rýchlo príde ku 
konsenzu.

 Za záchranu územia ktoré 
je doteraz bez zástavby a na 
ktorom je neregulovaný park, 
sa v uplynulom období snaži-
li občania, ktorí v petícii dali 
najavo, že si neželajú zastavať 
územie za dúbravským kosto-
lom Ducha svätého. Považujú 
ho za zelenú oázu v Dúbravke 
a určité duchovné centrum. 
Zámena pozemkov odsúhla-
sená väčšinou prítomných 
poslancov 6. marca, petičia-
rov zaskočila a rozhodujú sa, 
či budú v boji za záchranu 
zelenej plochy pokračovať. 
Občianska iniciatíva za za-
chovanie Dúbravky ako naj-
zelenšej bratislavskej mestskej 
časti pripomína, že starosta 
Dúbravky sa v roku 2011 mal 
vyjadriť takto: “Principiálne 

Veľvyslanectvo USA sa z Hviezdoslavovho 
námestia zrejme tak skoro neodsťahuje
(dokončenie zo str. 1)

„Budúce riešenie musí vzísť 
po dohode mesta, mestskej 
časti a za aktívnej účasti re-
zortu zahraničných vecí a zá-
stupcov zastupiteľstva USA. 
Jedným z možných riešení, o 
ktorých sa diskutuje, je aj pre-
sťahovanie ambasády,“ uviedol 
Ftáčnik. 
 Hovorca ministerstva kul-
túry Jozef Bednár: „Kým nie 
je doriešená otázka nájomnej 
zmluvy, nepredpokladáme, 
že by veľvyslanectvo otvo-
rilo tému kúpy budovy na 
Hviezdoslavovom námestí“.

O kúpe budovy diskutujú 
s ministerstvom
 Ambasáda USA nás in-
formovala, že Veľvyslanectvo 
USA vlastní v hlavnom meste 
dve budovy na Hviezdosla-
vovom námestí viac ako 66 
rokov, od januára 1948. Ďal-
šiu budovu na tomto námestí 
má v prenájme od minister-
stva kultúry. Veľvyslanectvu 
v súčasnosti poloha sídla vy-
hovuje, a to nielen pre dobrý 
prístup pre zamestnancov, ale 

aj občanov USA a pre Slová-
kov, ktorí sem prichádzajú 
kvôli vízam v počte 6 a pol 
tisíca ročne. Aj pre tieto dô-
vody ambasáda USA uvažuje 
o možnosti kúpiť budovu od 
ministerstva kultúry, čo by 
jej dovolilo urobiť potrebné 
rekonštrukcie v interiéroch 
i exteriéroch, na čo MK SR 
nemá fi nancie. V súčasnosti o 
možnej kúpe budovy vedie s 
rezortom kultúry diskusiu. 
 „Vzhľadom k rozpočtovým 
škrtom a zvýšenému riziku v 

Na Trenčianskej pribudne obratisko trolejbusov
Na Trenčianskej ulici 

pribudne nové obra-
tisko trolejbusov pre linky 
207 a 209. Malo by zvýšiť 
komfort cestovania v oblasti 
Bajkalskej ulice. Nové obra-
tisko totiž umožní predĺženie 
trolejbusovej trate na Tren-
čianskej ulici v úseku od Ru-
žovej doliny po novú otočku 
trolejbusov. Predĺženie trolej-
busovej trate na Trenčianskej 
ulici bude stáť 435 664 eur a 

fi nancované je z eurofondov 
- operačného programu Bra-
tislavský kraj. „Nové obratis-
ko umožní situovať zastávky 
liniek č. 207 a č. 209 cca 120 
m od Bajkalskej ulice, pričom 
budú zabezpečené prestupy 
na autobusové linky č. 74 a 98 
MHD, ako aj na autobusové 
linky Slovak line premávajúce 
po Bajkalskej ulici,“ informo-
vala hovorkyňa magistrátu 
Daniela Rodinová. V rámci 

Kraj má piatich 
podpredsedov, platiť 
bude len troch

 Krajskí poslanci minu-
lý týždeň na mimoriadnom 
zastupiteľstve volili župných 
podpredsedov. Predsedovi 
Bratislavského samospráv-
neho kraja bude sekundovať 
päť vicežupanov, zaplatené 
dostanú len traja z nich. Dvaja 
noví podpredsedovia, Alžbeta 
Ožvaldová a Martin Zaťovič, 
sa platu dobrovoľne vzdali. 
Novým podpredsedom je aj 
Igor Bendík. Na podpredsed-
níckych stoličkách zostali z 
minulého volebného obdobia 
sedieť Gabriella Németh a 
Martin Berta. „Dôležité je, že 
sme sa dohodli na tom, že aj 
keď ich je päť, tak sú tu stále za 
tie isté tri platy úplne zhodné 
ako to bolo v minulom voleb-
nom období. Čiže ani o jeden 
cent naviac,“ uviedol po voľbe 
predseda BSK Pavol Frešo. 
Každý zvolený podpredseda 
je s účinnosťou od 20. marca 
zodpovedný za konkrétnu ob-
lasť kompetencií župy. 

Podpredsedovia BSK 
a ich pôsobnosti:
Martin Berta (KDH) – územ-
né plánovanie a doprava

Igor Bendík (SaS) – majetok 
a projekty SORO

Gabriella Németh (SMK) 
– zdravotníctvo a sociálny 
odbor

Alžbeta Ožvaldová (Most – 
Híd) – školstvo, kultúra 
a šport

Martin Zaťovič (SDKÚ-DS) – 
verejné obstarávanie, fi nancie 
a projekty INTERACT.
 
 Ide o rekordný počet funk-
cionárov, aký nemá žiaden iný 
kraj na Slovensku. Ide tiež o 
najvyšší počet podpredsedov, 
akých mala bratislavská župa 
doposiaľ. Za Ľuba Romana 
boli dvaja, za Vladimíra Ba-
jana a Pavla Freša (v prvom 
volebnom období) boli traja, 
resp. štyria. Voľba podpred-
sedov bola zrejme problema-
tickou politickou otázkou, na 
ktorej sa dlho nevedela pravi-
cová koalícia dohodnúť. Vy-
soký počet podpredsedov 
prinesie zrejme aj  zvýše-
nie nákladov, minimálne 
na zabezpečenie ich fun-
govania.

(bak)

sa držíme línie nezahusťovať 
a len dokončiť to, čo bolo za-
čaté. Schválený územný plán 
ráta s výstavbou v okrajových 
častiach.... Rešpektujeme ná-
zor Dúbravčanov, aby sme 
sídlisko nezahusťovali.“
 Pre bratislavský kuriér 
je stanovisko miestneho dú-
bravského úradu k zámene 
pozemkov takéto: „MČ Bra-
tislava - Dúbravka berie na 
vedomie výsledok hlasovania 
poslancov mestského zastu-
piteľstva o zámene pozemkov 
na Belopotockého za dúbrav-
ský Pod záhradami a čaká na 
proces plnenia jednotlivých 
bodov príslušného uznesenia 
MZ“.

(rl)

novej trate budú vybudované 
aj nové nástupište a výstupiš-
te, Ružovú dolinu s Priemysel-
nou ulicou spojí nový chod-
ník. S realizáciou stavby sa 
začne 1. apríla, dokončená by 
mala byť najneskôr do 31. júla. 
V tomto období treba počítať 
aj s čiastočnými uzáverami 
jazdných pruhov medzi Ru-
žovou dolinou a Priemyselnou 
ulicou. 

(bak)

Nábrežie čakajú ďalšie obmedzenia
V súvislosti s pokračujúci-

mi prácami na Nosnom 
systéme MHD musia Bra-
tislavčania od konca marca 
počítať s ďalšími dopravnými 
obmedzeniami. Po čiastočnej 
uzávere Štúrovej ulice bude 
od 30. marca uzatvorená aj 
jej druhá časť, konkrétne úsek 
od Dobrovičovej ulice po kri-
žovatku Dostojevského rad/
Vajanského nábrežie. „Od 
Múzejnej ulice bude Dobrovi-
čova ulica slepá, rovnako ako 
aj Tobrucká ulica. Na druhej 
strane Štúrovej budú na kon-
ci Dobrovičovej odstránené 
regulačné stĺpiky a v tomto 
mieste bude zriadený vjazd 
na Šafárikovo námestie,“ vy-
svetľuje hovorkyňa magistrátu 
Daniela Rodinová. Výjazd z 
námestia povedie cez Alžbe-
tínsku ulicu. „Kolmo cez Štú-
rovu ulicu pri Šafárikovom 
námestí bude zriadená lávka 
pre chodcov, umožňujúca 
prechod medzi chodníkmi 
pravej a ľavej časti Štúrovej,“ 
dopĺňa Rodinová. 

Obmedzenia aj na Vajan-
ského nábreží
 Vodiči musia počítať aj so 

zúžením vozovky na Vajan-
ského nábreží. Prejazdné zo-
stanú len dva pruhy, jeden pre 
každý smer. Zrušené budú dva 
priechody pre chodcov, ktoré 
nahradí jeden svetelne ria-
dený priechod pri Univerzite 
Komenského. Ľavé odbočenie 
z Pribinovej ulice na Dosto-
jevského rad bude uzavreté. 
Na Bezručovu sa bude možné 
dostať z Dostojevského radu. 
Z Pribinovej ulice nebude 
možný prejazd na Bezručovu 
ulicu. 
 „Nakoľko sa predpokladá 
výrazné zdržanie premáv-
ky na Vajanského nábreží, je 
potrebné, aby vodiči, ktorí 
doteraz tranzitovali medzi 
západnou a východnou čas-
ťou mesta po nábrežiach ľavej 
strany Dunaja, prednostne vy-
užívali rýchlejšiu obchádzko-
vú trasu cez dunajské mosty a 
Einsteinovu ulicu v Petržalke,“ 
uviedla Rodinová. Uzávera 
čaká aj časť Radlinského 
ulice, medzi Fazuľovou a 
Vazovovou. Od 6. apríla 
do 6. júla tu totiž budú sta-
vať integrovanú zastávku 
MHD.

(bak)

iných častiach sveta, iné am-
basády USA preferujú mož-
nosť presťahovať sa do nových 
budov. Niečo také však v blíz-
kej budúcnosti neočakávame. 
Ambasáda aktívne rokuje s 
predstaviteľmi štátu aj samo-
správy mesta o alternatívach 
ochranného pásma okolo bu-
dovy veľvyslanectva tak, aby 
sa zlepšil vzhľad i estetika 
budov na Hviezdoslavovom 
námestí,“ uviedla pre Brati-
slavský kuriér ambasáda USA. 

(rl)

Aj v Bratislave 
máme malú Sibír
 Bratislava. Naše hlavné 
mesto. Hlavné mesto štátu, 
ktorý ešte nedávno patril k tzv. 
európskym tigrom. Mesto, kde 
každoročne pribúda viac a viac 
turistov, kde sa radi pochválime 
našou bohatou históriou. Jed-
noducho mesto, ktoré si zaslúži 
pozornosť nielen v europskom 
meradle. Ale..
 Nedávno som hostila mo-
jich priateľov z Fínska. Vedia, 
že som poslankyňa mestského 
zastupiteľstva a tak sme pre-
brali úplne všetko. Od vzťahu k 
svojmu mestu až po problema-
tiku jeho správy. Boli to veľmi 
inšpiratívne rozhovory.  
 Samozrejme,  keď ste hrdý 
na svoje mesto, snažíte sa opí-
sať, čo najlepšie všetky pozitíva 
a prednosti. 
 Keď však argumentujete,  
prečo Bratislava patrí medzi 
centrá záujmu turistov, tak 
sa určite vyvarujte voziť hostí 
autom po našich katastrofál-
nych cestách. Pretože  po tomto 
dobrodružnom presune z bodu 
A do bodu B  stráca Bratislava 
štatút mesta, ktoré je súčasťou 
európskej únie a posúvame vir-
tuálne jeho polohu niekoľko ti-
síc kilometrov kamsi na východ. 
A žalostne dávame všetkým 
návštevníkom jasne najavo, že 
ten „zlatý komunizmus“ ani ná-
hodou u nás neskončil.  A že tu 
pretrváva práve v podobe náš-
ho akéhosi fatálneho zmierenia 
sa so stavom veci tak, ako to 
bolo voľakedy. 
 Sčítané a podčiarknuté - 
stav komunikácií nie je hodný 
štatútu hlavného mesta. Na-
šťastie tento rok bola k nám 
zima milosrdná a nemáme toľ-
ko akútnych výtlkov. Spomeňme 
si však na minulý rok, kedy naše 
mesto pôsobilo ako jedna veľká 
diera. Objem fi nančných pro-
striedkov, ktoré mesto vyčleňu-
je zo svojho rozpočtu, je veľmi 
nízky.  Stačí akurát na urgentné 
zaplátanie, nie však na pravi-

delnú údržbu a opravu. Hovo-
ríme o sume nižšej ako 700 tisíc 
eur. A tak touto matematikou 
dospejeme k záveru, že každú 
cestu opravíme raz za 350 ro-
kov. Pre porovnanie, ideálny 
stav by bol, keby sa urobila kva-
litná oprava raz za 20 rokov. 
Stačí si vziať príklad z Viedne. 
 Na ostatnom zastupiteľstve 
som podala uznesenie, ktoré 
bolo schválené v mestskom za-
stupiteľstve. Žiadam v ňom, 
aby magistrát predložil kom-
plexnú koncepciu opráv komu-
nikácií, ktoré má vo svojej sprá-
ve spolu s vyčíslením celkových 
nákladov. Následne môžeme 
naplánovať  objemy fi nančných 
prostriedkov, tak aby sa začalo 
pravidelne opravovať. Otázkou 
zostáva, odkiaľ peniaze získať.  
Aj preto sme  podali uznesenie, 
kde žiadame 1 mil. eur dotáciu 
z Bratislavského samospráv-
neho kraja. Vychádzame zo 
skutočnosti, že celá daň z mo-
torových vozidiel  (34 mil. eur) 
putuje do rozpočtu župy. Hlav-
né mesto nemá z tejto dane ani 
cent. A keďže mesto Bratisla-
va je neoddeliteľnou súčasťou 
totho kraja, myslíme si, že prí-
spevok je na mieste. Rovnako by 
si aj štát mohol uvedomoiť, že 
Bratislava je jeho hlavné mesto 
a začať tak k nej aj pristupovať.  
Jednou z možností je samostat-
ná kapitola v štátnom rozpočte 
a teda pravidelný prísun fi -
nancií za to, že plníme funkcie 
hlavného mesta. A samozrejme 
v neposlednom rade musíme 
opäť prekopať aj náš rozpočet a 
hľadať aj iné alternatívy fi nan-
covania. Nechceme sa predsa 
hanbiť pred nikým, ani sami 
pred sebou. 

Katarína Augustinič, 
mestská poslankyňa
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(Vaše názory na Dúbravku môžete nájsť v tomto čísle na str. 4.)

O čom viete, že 
je to zásluha 
starostu Jaroviec?

Keby boli 
voľby dnes, 
volili by ste ho?

Keby ste boli 
starostom, čo by 
ste urobili ako 
prvé?

Píšte na adresu 
sefredaktor@
bakurier.sk 
Ďalšou mestskou 
časťou bude 
Karlova Ves.

Komunálne voľby koncom 
tohto roka dajú odpoveď 
na to, ako ich lídri naplnili 
svoje sľuby a či presved-
čili svojich obyvateľov, 
že si zaslúžia pokračovať  
v starostovskom kres-
le. Pripravili sme preto 
pre vás možnosť vyjadriť  
svoj názor a zapojiť sa do 
ich hodnotenia. 

V každom čísle prinesieme 
výber z vašich názorov na 
prácu vedenia vašej mestskej 
časti, a to v abecednom poradí 
pokračujeme Jarovcami, kde 
je starostom Pavel Škodler.     

Preto, obyvatelia, návštevníci, 
či čitatelia, ktorí sa chcete se-
riózne vyjadriť k spravovaniu 
tejto mestskej časti, napíšte 
nám do pondelka 31. marca 
pár krátkych postrehov na na-
sledujúce tri otázky.

Známe výletné miesto Rotunda 
zostane aj túto sezónu zanedbané 

Jednou z najnavštevo-
vanejších lokalít re-

kreácie a oddychu Brati-
slavčanov je nepochybne 
Železná studienka. Práve 
oblasť tzv. Rotundy, ktorá 
bola dlhé roky obľúbenou 
zastávkou výletníkov a 
možnosťou občerstvenia, 
je zanedbaná a takmer ne-
funkčná. 
 Mesto tu už dávnejšie sľu-
bovalo súťaž, ktorú aj usku-
točnilo. K rekonštrukcii ale 
zatiaľ nedošlo a zatiaľ sa ne-
deje nič. Na mieste bývalých 
liečebných kúpeľov je mo-
mentálne len improvizovaný 
bufet. Sedenie je značne ob-
medzené a pôvodný mobiliár 
je zdevastovaný. Rozbité je 
verejné osvetlenie, stará krč-
ma Rotunda i kovový bufet 
sú zrelé na odvoz a likvidáciu, 
smetný kôš sme našli preplne-
ný.
 Podľa vyjadrenia magis-
trátu, hlavné mesto od plánov 
obnoviť Železnú studienku v 
lokalite 
 Rotunda neupúšťa. „Tak, 
ako boli prezentované, malo 
by ísť o oživenie tohto územia, 

ktoré je navštevované, využí-
vané pre oddych, relaxáciu a 
rekreačný šport v prírodnom 
prostredí,“ píše magistrát. 

O súťaž mal 
záujem len jeden
 Ako pripomína mesto, 
poslanci na júnovom mest-
skom zastupiteľstve v roku 
2013 schválili podmienky ob-
chodnej verejnej súťaže na dl-
hodobý nájom nehnuteľností 
za účelom vybudovania are-
álu reštaurácie v lokalite „Že-
lezná studnička - Rotunda“ v 
území hornej časti Mlynskej 
doliny. Nasledovala verejná 
obchodná súťaž  s lehotou na 
podávanie súťažných návrhov 
do 30. septembra 2013. „Dňa 
7. 10.2013 zasadala komisia 
na vyhodnotenie ponúk na 
nájom nehnuteľností, ktorá 
skonštatovala, že hlavnému 
mestu bol doručený 1 súťaž-
ný návrh, ktorý nesplnil pod-
mienky obchodnej verejnej 
súťaže. Pracovná skupina roz-
hodne o ďalšom postupe,“ in-
formovalo tlačové oddelenie 
magistrátu.

text a foto rl

V súvislosti so začínajúcou sa 

jarnou sezónou sme oslovili 

hovorcu mestskej časti Nové 

Mesto Mareka Tettingera s 

otázkou.

Aký bude osud sedačko-
vej lanovky na Kamzík 
túto sezónu?
Marek Tetinger: „Lanovka 

bude premávať tak, ako do-

teraz. Bola vypísaná verejná 

súťaž na jej prenájom, ale v 

tejto chvíli nevieme predpo-

vedať, ako dopadne. Cenník 

lanovky neplánujeme meniť.“ 

Lanová dráha premáva celo-

ročne v dňoch štvrtok - nede-

ľa a v dňoch štátnych sviatkov 

v čase od 10.00 do 18.00 hod. 

Čo je nové so sedačkovou lanovkou na Kamzík?

každú celú hodinu. V prípade 

zvýšeného záujmu cestujúcich 

premáva počas prevádzky bez 

prestávky. Pri poslednej den-

nej obojsmernej jazde je čas 

nástupu na lanovku stanovený 

na 17.45 hod., pri poslednej 

dennej jednosmernej jazde na 

18.00 hod. 

(rl) Vizualizácie: Fibinger Architects

Odhalil zvláštne praktiky 
magistrátu pri výbere znalcov
(dokončenie zo str. 1)

Na zastupiteľstve 6. mar-
ca bola o tomto probléme 
dlhá debata. Ako k tomu 
došlo?
Ján Hrčka: Zistil som, že 
pravdepodobne dochádza k 
falšovaniu žrebovania, preto-
že nebolo možné vyžrebovať 
niektorých znalcov. S dvomi 
kolegami poslancami sme 
preto išli pred začiatkom za-
stupiteľstva za zodpovedným 
pracovníkom, ktorý znalcov 
žrebuje. Požiadali sme ho, aby 
nám poskytol aktuálny súbor, 
ktorý na žrebovanie používa. 
Súbor nám odmietol poskyt-
núť. Preto sme o tom informo-
vali primátora, ktorého sme 
vyzvali, aby vedúcemu pracov-
níkovi dohovoril a súbor nám 
poskytol na overenie, pretože 
ide o ofi ciálny súbor magis-
trátu a my ako poslanci máme 
nárok ho vidieť. Pracovník 
magistrátu ale aj pred primá-
torom uviedol, že nám neverí a 
opätovne nám súbor odmietol 
poskytnúť. Na samotnom za-
stupiteľstve sa o tom strhla de-
bata. Bolo mi vyčítané, že pre-
čo som si súbor pýtal až tesne 
pred zastupiteľstvom a nie na-
príklad dva dni predtým... 

Aké konkrétne chyby ste v 
programe našli? 
Ján Hrčka: Z deviatich znal-
cov sa jeden vyžrebovať nedal,  
napriek tomu ho magistrát 
vyžreboval minimálne 6-krát 
a šesťkrát si uňho objednal 
znalecký posudok. Dodatočne 
som sa dozvedel, že program 
obsahoval nie jedného, ale 
dvoch znalcov, ktorí síce v zo-
zname fi gurovali, ale nebolo 
ich možné vyžrebovať. A do-
konca jeden znalec, ktorý sa v 
zozname ani nenachádzal, bol 
„vyžrebovaný“ niekoľkokrát. 
Čiže uznesenie, na základe 
ktorého mal magistrát obsta-
rávať znalecké posudky ná-
hodným výberom elektronic-
ky, bolo klamstvo. Program sa 
nepoužíval, pretože znalci kto-
rých využívali boli nevyžrebo-
vateľní a znalecké posudky ro-
bil aj taký, ktorý sa v zozname 

ani nenachádzal. Znalecké 
posudky sú alfou a ome-
gou toho, za koľko magis-
trát predáva majetky a sta-
čí malé ovplyvnenie ceny, 
kedy ak znalec dokáže 
ovplyvniť cenu pozemku o 
desať, pätnásť, či dvadsať 
percent, tak škoda, ktorá 
takto môže vzniknúť v ne-
prospech mesta, môže ísť 
aj do výšky niekoľko státi-
sícov eur.

Takže ste sa zaujímali aj o 
počet pridelených znalec-
kých posudkov... 
Ján Hrčka: Zistil som, že nie-
ktorí znalci  robili 25 až 35 po-
sudkov a niektorí dva, tri, ale-
bo päť posudkov. To ale logicky 
nezodpovedá žrebovaniu, pre-
tože sa žrebovalo rok a z dlho-
dobého hľadiska by to malo 
vychádzať plus mínus pro-
porčne. Ale žrebovanie nebolo 
proporčné, tak som hľadal dô-
vod a zisťoval, ako to funguje. 
Prišiel som na to, že žrebova-
nie nemalo svedkov, neexistuje 
písomný záznam o žrebovaní, 
nevie sa kedy sa žrebovalo, kto 
bol vyžrebovaný...

Bol alebo je tento stav a 
postup protizákonný, či 
protiprávny? 
Ján Hrčka: Samotný výber 
znalcov elektronickou formou 
nie je zákonom prikázaný. Ale 
na základe chýb, ktoré sa v mi-
nulosti stali a vyplývali z nich 
potom nevýhodné zámeny a 
predaje, ktoré mesto urobilo, 
bol postup výberu znalcov for-
mou žrebovaním dohodnutý a 
odsúhlasený formou uznese-
nia. Takže pre úradníkov bolo 
povinnosťou ho dodržiavať. 
Ide v tomto prípade o poruše-
nie interných predpisov, ktoré 
môže sankcionovať primátor. 
Sú to ale alarmujúce skutoč-
nosti. Uvedomme si, že minulý 
rok predalo mesto majetok v 
hodnote 12 miliónov eur! Pý-
tam sa preto, prečo sa niekto 
len tvári, že žrebuje? Aké sú 
dôvody...?

(rl)

Pri bývalom sanatóriu na Železnej 
studienke chce investor obnoviť kúpalisko 

Bazén podľa neho nebude 
rizikovým prvkom, „preto-
že cirkulačný systém vody 
bude uzavretý, až 85 % 
vody budeme recyklovať“.  
Informoval, že bazén s niekoľ-
konásobne fi ltrovanou vodou 
sa bude vypúšťať raz ročne. 
Vnútro bazénu bude nerezo-
vé, čo má okrem hygieny po-
skytnúť aj absolútnu vodotes-
nosť. K doprave konštatoval, 
že prípadné obavy z nárastu 
počtu automobilov v areáli sú 
neopodstatnené. „Chceme 
využívať iné formy dopra-
vy – napríklad kyvadlovú 

prepravu elektrovláčikom. 
Veríme, že ľudia, tak ako 
doteraz, budú chodiť na 
Železnú pešo, na bicyk-
loch, či autobusom“. Ako 
zástupca investora dodal, 
nejde o výstavbu ale o rekon-
štrukciu schátraných objek-
tov a ani príroda nemá byť 
dotknutá. „Našou ambíciou 
je vrátiť kúpalisko Bratislav-
čanom, aby ho mohli znovu 
využívať areál na oddych a re-
kreáciu“.

(rl)
Vizualizácie: 

Fibinger Architects

(dokončenie zo str. 1)

Povedali k obnoveniu kúpaliska 
na Železnej studienke
Nové Mesto
 Samospráva Nového Mes-
ta k plánovanej výstavbe kú-
paliska pri bývalom sanatóriu 
pripomína, že už v minulosti 
jasne deklarovala, že vilado-
my, hotely a apartmánové za-
riadenia sa v lokalite budovať 
nebudú. „Obnova kúpaliska 
v tomto kontexte bude zna-
menať revitalizáciu už exis-
tujúceho zariadenia, ktoré 
verejnosti slúžilo niekoľko 
desaťročí. Momentálne začalo 
posudzovanie vplyvov pro-
jektu na životné prostredie, 
v rámci ktorého sa k proble-
matike vyjadria nielen jed-
notlivé úrady, ale aj verejnosť,“ 
uviedol novomestský miestny 
úrad. 

Magistrát hlavného mesta
 Magistrát tvrdí, že zá-
mer je v súlade s územným 
plánom, funkčným využi-
tím spomínanej lokality a do 
priestoru neprináša nič nové, 
čo by bolo v konfl ikte s vní-
maním, využitím spomínané-
ho územia. Mesto posudzu-
je zámer výlučne z hľadiska 
územno-plánovacieho, eko-
logický, hygienický aspekt je 
na pleciach iných inštitúcií. 
Magistrát zdôrazňuje, že záu-
jemcovia o návštevu kúpaliska 
si budú musieť byť vedomí, 
že obslužnosť územia je len 
s využitím MHD, alebo peši, 
bicyklom, eko-vláčikom, lebo 
osobné auta majú a budú mať 

do tejto lokality vjazd zakáza-
ný. 

Petícia občanov
 Aktivisti spustili petíciu 
proti zastavaniu Železnej stu-
dienky a okolia Vydrice. Ako 
informujú petičiari, územie 
potrebuje citlivú revitalizáciu 
oddychového a športového 
areálu bez rizikového bazénu. 
„Je to iba prvá etapa nejaké-
ho väčšieho projektu. Hrozí 
tu tlak na pustenie dopravy, 
znečistenie Vydrice a najmä 
riziko pokračovania projektu,“ 
uviedol na verejnom preroko-
vaní projektu kúpaliska na Že-
leznej studienke člen petičné-
ho výboru Michal Drotován. 

Investor projektu
 Zástupca investora v sú-
vislosti s petíciou upozorňuje, 
že v žiadnom prípade nechce 
spochybňovať petíciu obča-
nov. „Dovolím si však upo-
zorniť, že ju považujeme za 
cielenú kampaň úzkej skupiny 
ľudí. Vnímame ju ako súčasť 
začínajúceho sa   predvoleb-
ného boja a snahy zviditeľ-
niť sa pred nadchádzajúcimi 
komunálnymi voľbami. My 
sa zaujímame o názor Brati-
slavčanov. Získali sme viace-
ro pozitívnych ohlasov, ktoré 
podporujú obnovu kúpaliska 
na Železnej studienke,“ dodal 
zástupca investora.

(rl) 
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V Petržalke má vzniknúť 
obytná štvrť Hájpark

Hájpark – to je názov nové-
ho projektu obytnej štvrte 
na Kutlíkovej ulici v Petr-
žalke. Vyrásť má na mies-
te bývalého technického 
vodárenského a plynáren-
ského areálu. Rezidenčný 
projekt má slúžiť nielen 
bývaniu, ale aj športu, či 
pestovaniu byliniek.
 Investorom projektu je 
slovenská spoločnosť Imagine 
development, ktorá získala na 
stavbu právoplatné územné 
rozhodnutie. Nové byty pri-
nesú domov pre 130 domác-
ností. Výstavba prvej fázy by 
sa mala začať septembri tohto 
roka.  
 Rezidenčný projekt Háj-
park bude postavený na Kut-
líkovej ulici, bude blízko hrá-
dze, dostihovej dráhy a na 
okraji starohájskych lesov. Na 
celkovej ploche približne 
10 000 m2 vybuduje in-
vestor okolo spoločného 
parku postupne tri 5 až 7 
podlažné bytové domy. 
V prvej fáze ide o dva byto-
vé domy s 33 bytmi. Pôjde o 
jedno- až štvorizbové byty. 

Parkovanie je možno dvomi 
spôsobmi - k dispozícii bude 
vonkajšie nekryté státie, alebo 
garážové státie v druhej fáze 
výstavby.
 Na rozlohe 2500 m2 
vznikne aj spoločný park s 
lavičkami, ihriskom. Priestor 
budú mať aj záhradkári na 
vlastné hriadky pre bylinky či 
zeleninu. V súlade s kritéria-
mi Stavanie pre život, ktoré 
sa úspešne uplatňujú vo Veľ-
kej Británii pri posudzovaní 
a povoľovaní projektov, boli 
pri návrhu projektu uplatnené 
princípy udržateľnej výstavby 
z ekologického i komunitné-
ho hľadiska. V centre diania, 
v spoločnom privátnom parku 
je zakomponovaný aj objekt 
pre život susedskej komunity 
– či už na schôdze vlastníkov, 
rodinné oslavy, či spoločné 
záhradné párty. Výstavba ce-
lého projektu bude mať dve 
časti, ukončenie prvej fázy 
predpokladá investor na jeseň 
2015.

(rl)
Vizualizácie:  

Imagine development

Na obchvate nefunguje osvetlenie, 
dvakrát tu ukradli káble

Osvetlenie na bratislav-
skom úseku diaľnice 

D1 Mierová – Senecká je od 
predminulého týždňa ne-
funkčné. Neznámy páchateľ 
totiž v danom úseku odcudzil 
viac ako 2 km káblov. „Ná-
rodnej diaľničnej spoločnosti 
konaním neznámeho pácha-
teľa vznikla predbežná škoda 
vo výške takmer 84 tisíc eur,“ 
uviedol hovorca spoločnos-
ti Marcel Jánošík. Prípadom 
sa zaoberá polícia. Nezná-
my páchateľ „krádež vykonal 
v časovom rozmedzí od dňa 
2.3.2014 do dňa 12.3.2014, 
v čase po odstránení poklopu 
na šachte v mostnom objekte 
pri diaľničnom pilieri č. 92, 
v diaľničnom úseku D1 – me-
dzi ulicami Mlynské Luhy 
a Galvániho v Bratislave,“ in-
formovala hovorkyňa Kraj-

ského riaditeľstva PZ Tatiana 
Kurucová. Kedy bude úsek 
znovu osvetlený NDS zatiaľ 
nevie. „Oprava osvetlenia 
je podmienená riešením vo 
veci orgánmi činnými v trest-
nom konaní a tiež procesom 
výberu dodávateľa,“ dodáva 
M. Jánošík. Minulý týždeň 
polícia informovala o ďalšej 
krádeži 500 m elektrického 
kábla na rovnakom úseku D1. 
Krádež podľa polície neznámy 
páchateľ vykonal v rozmedzí 
od  12. marca do 18. marca a 
to rovnakým spôsobom. NDS 
tak vznikla ďalšia škoda vo 
výške 19 tisíc eur. Marcel Já-
nošík potvrdil, že spoločnosť 
bude musieť prijať aj nové 
bezpečnostné opatrenia, kto-
ré by mali účinnejšie zamedziť 
vstupu do šácht s káblami.

(bak)

Rozhodnutie neviesť ropovod cez 
Žitný ostrov, znamená neviesť ho 
cez Bratislavu
Je vyštudovaný elektro-

technik a spojár, venuje 
sa však ochrane zdrojov 
pitnej vody. V roku 2010 
spolu s kamarátmi zalo-
žil OZ Nie ropovodu cez 
Žitný ostrov, ktoré dnes 
nesie názov OZ Nie ropo-
vodu. Združenie je dnes 
dôležitým partnerom ve-
denia mesta v boji proti 
trasovaniu  ropovodu cez 
Bratislavu. Venuje sa tiež 
otázkam ochrany ostrova 
Sihoť, či zámeru výstav-
by vodného diela pri Peč-
nianskom lese. Rozprávali 
sme sa s jeho predsedom 
Miroslavom Dragunom.  

Ako si sa od štúdia elek-
trotechniky dostal k téme 
ochrany zdrojov pitnej 
vody?
 Keď sa v parlamente chys-
tala zmena zákona o vodách, 
tzv. „Vodný zákon“, stretol 
som sa s ľuďmi ako sú Ale-
na Trančíková, Pavol Helia z 
BVS a hlavne bývalý riaditeľ 
vodární Daniel Gemeran, kto-
rým môžem ďakovať za to, že 
som sa začal zaujímať o tému 
ochrany vodných zdrojov. Oni 
mi dali prvotný impulz uvažo-
vať nad tým, že voda nie je len 
to, čo nám tečie z kohútika, 
ale je za tým proces, tá voda 
niekde vzniká, nejak sa ťaží... 

OZ Nie ropovodu ste za-
kladali ako reakciu na zá-
mer trasovať ropovod cez 
Žitný ostrov. Napadlo ti 
vtedy, že sa aj po úspeš-
nom uzavretí tejto kauzy 
vaša činnosť nezastaví 
a agendy pribudne?
 Keď to celé začalo, tak to 
bola vlastne len myšlienka 
dvadsaťročného chalana, že 
je hlúposť viesť ropovod cez 
Žitný ostrov, tak poďme niečo 
spraviť. Vtedy som si neuve-
domoval, čo všetko to obná-

ša. Ani mi nenapadlo, že sa to 
celé bude ťahať päť rokov, a že 
sa okrem problematiky ropo-
vodu začnem venovať aj prob-
lematike ochrany vody. Teraz 
to teda už nie je len o ropo-
vode, vodnom diele, či golfo-
vom ihrisku, vnímam túto 
tému omnoho komplexnejšie 
a mám pocit, že tu vládne 
istá ľahostajnosť samosprávy, 
štátnej správy, ale aj bežných 
ľudí k pitnej vode. Ľudia majú 
pocit, že pitná voda tu bola, je 
a bude a nemusíme to viac 
riešiť. 

V čom sú najväčšie rizi-
ká vedenia ropovodu cez 
Bratislavu?
 Myslím si, že Bratislava si 
už ohľadom petrochemického 
priemyslu vytrpela dosť. Bola 
tu Dimitrovka, Matadorka, 
máme tu Slovnaft. Podzem-
né vody pod mestom už teda 
dostali zabrať a klásť sem ďal-
šiu možnú environmentálnu 
záťaž je pre Bratislavu nebez-
pečné. Naše hlavné mesto 
stojí na tak významných zdro-
joch pitnej vody, že napríklad 
z Rusoviec by sme vedeli zá-
sobovať pitnou vodou takmer 
polovicu Slovenska.   

Celý rozhovor si môžete 
prečítať na 
www.bakurier.sk

Peter Janovický

Slavín bude mať výročie, dostal 
nové informačné tabule

Na vojenskom cintoríne a 
pamätníku Slavín osadili 

nové informačné tabule. Ta-
bule sú osadené pri všetkých 
štyroch vchodoch do areálu, 
je na nich mapa cintorína a 
informácie v piatich jazykoch 
(slovenčina, ruština, angličti-
na, francúzština a nemčina). 
„Pri konštrukcií tabúľ pou-
žívame osvedčené riešenie, 
overené na „klasických cinto-
rínoch“ (t.j. jedná sa o nálepku 
nalepenú na kovovom nosiči),“ 
informoval Miloslav Hrádek, 
riaditeľ mestskej organizácie 
Marianum, ktorá je správcom 

cintorína a pamätníka Slavín. 
Pamätník sovietskych voja-
kov, padlých počas druhej 
svetovej vojny na území zá-
padného Slovenska, je jednou 
z turistických atrakcii Brati-
slavy. Známy je predovšetkým 
takmer štyridsať metrov vy-
sokým monumentom v tvare 
obelisku, ktorý je súčasťou 
bratislavskej panorámy od 
roku 1960. Deň pred výročím 
oslobodenia Bratislavy soviet-
skou armádou, 3. apríla, si pri-
pomíname výročie otvorenia 
pamätníku.  

(pj)

V ďalšom diele 
nášho seriálu ste 
mali možnosť kon-
frontovať prácu 
starostu Dúbravky 
Jána Sandtnera

Z vyjadrení našich 
čitateľov vyplýva, že 
ľudia sa sťažujú napr. 
na zlý, bariérový prí-
stup k pošte v Sarato-

ve, ako negatívum spomínajú 
povolenie herne pri ZŠ, ďalej 
sa vyjadrujú k fungovaniu 
domu kultúry Dúbravka, kto-
rý sa stal predmetom spo-
ru (úmysel MČ predať DK, 
alebo ho prenajať tak, že to 
bude nevýhodné pre obyva-
teľov...), mnohí sú rozčarovaní 
aj zámenou pozemkov Pod 
záhradami s tým, že starosta 
sľuboval nezahusťovanie Dú-
bravky. Nedošlo k prepojeniu 
Dúbravky s Lamačom komu-
nikáciou, čím by sa mnohým 
uvoľnil uzol pri viadukte na 
Alexyho ulici.

Ján Sandtner, starosta: 
„Život je oveľa komplexnejší, 
čo mi potvrdzujú denno-den-
né stretnutia a rozhovory 
s Dúbravčanmi. Chvália, že 
sme v poslednom období 

dobudovali obchodnú in-
fraštruktúru o Tesco expres 
a veľké obchodné centrum 
Dubrawa, že aktívne revitali-
zujeme prírodu – mimocho-
dom, aj na mestských pozem-
koch, a dbáme o čistotu, že 
sa staráme o Parky Družba a 
Pekníčka, že opravujeme cesty 
III. a IV. triedy, že sa usilujeme 
zo všetkých síl, aby magistrát 
s DPB konečne pristúpili k re-
konštrukcii električkovej trate 
v Dúbravke a pomohli skvalit-
niť hromadnú dopravu, že sme 
zvýšili starostlivosť o seniorov 
v štyroch denných centrách a 
investujeme pravidelne desať-
tisíce eur na opravu škôl. 
 Čo sa týka Domu kultúry, 
ten plní svoje poslanie, ale má 
40 rokov a našu mestskú časť 
stojí ročne 200 000 – 300 000 
eur. Pri znížených príjmoch 
a neistých rozpočtových vy-
hliadkach do budúcna vyvstá-
va otázka: Ako ďalej s DK v 
Dúbravke? Rozhodnú o tom 
poslanci miestneho zastupi-
teľstva – je to v ich kompeten-
cii. Nikdy sme na MZ ofi ciálne 
nepreberali možnosť predaja, 
nakoľko si uvedomujem, že by 
sme nedostali fi nančné pro-
striedky, ktoré sme vynaložili 
na doterajšie rekonštrukčné 
práce a opravy. Nehovoriac 
o tom, že DK v Dúbravke nie 
je náš, ale  hlavného mesta SR.
 K pošte na Saratovskej 
ulici je bezbariérový prístup 
z oboch strán. Mrzí nás zlý 
stav podchodov (ešte aj na 
ul. Schneidera – Trnavské-
ho) a sme radi, že pomôcť pri 
odstránení vleklého problé-
mu chcú aj niektorí mestskí 
poslanci z Dúbravky. Zvyšok 
nastolených problémových 
okruhov patrí mestskému 
zastupiteľstvu a magistrátu. 
Zatiaľ nemienim komento-
vať rozhodnutia mestských 
poslancov. Ako demokrat reš-
pektujem uznesenie. Poslan-
ci mesta schválili zámenu 
pozemkov a magistrát má 
v kompetencii vyriešiť prepo-
jenie Dúbravky s Lamačom.“

Počas prvého aprílového víkendu (4. 4.- 6. 4. 2014) sa v Bratislave uskutoční už 9. ročník najväčšieho bežec-
kého podujatia organizovaného na Slovensku – ČSOB Bratislava marathon 2014. 

V rozmedzí 3 dní sa okrem bohatého športového programu uskutoční aj množstvo kultúrnych podujatí, ktoré 
prilákajú do Bratislavy návštevníkov z viac ako 50 krajín celého sveta. V roku 2013 sa na akcii zúčastnilo 
7 500 bežcov a bežkýň, od najmenších detí až po maratónskych vytrvalcov. Tento rok účasť prekročí 8 500 
športovcov, pričom centrom celého podujatia bude najmä Eurovea a centrum mesta. 

Samotná nedeľňajšia časť podujatia, ktorej súčasťou je aj kráľovská disciplína – maratón, si vzhľadom na 
očakávaný počet viac ako 4 000 bežcov vyžiada aj určité obmedzenia vo verejnej aj individuálnej doprave. 

Dovoľujeme si vás úctivo požiadať o porozumenie pri dopravných obmedzeniach, v nedeľu 6. 4. 2014 v čase 
od 09. 30 hod. do 15. 00 hod, dôvodom je zabezpečenie bezpečnosti účastníkov a regulárnosti priebehu špor-
tovej časti podujatia.

Všetky informácie o presmerovaných linkách MHD nájdete na www.dpb.sk, mapka obmedzeného vjazdu a vý-
jazdu individuálnej dopravy do centra mesta sa nachádza v dolnej časti letáčiku. Počas podujatia sme vytvorili 
Non-stop linku - 0904 404 638, na ktorú sa môžete obrátiť v prípade záujmu o informácie o priebehu podujatia. 

Ďakujeme vám veľmi pekne za porozumenie a veríme, že viacerí z vás sa do podujatia zapojíte, či už ako aktív-
ni účastníci alebo povzbudzujúci diváci. Všetci ste srdečne vítaní.

www.bratislavamarathon.com

INFORMÁCIA O OBMEDZENÍ DOPRAVY 6.4.2014

OBMEDZENIE DOPRAVY
6.4.2014

10:30 - 14:50 hod.

PREJAZD ZATVORENÝ
10:50 - 14:50 hod.

VÝJAZD RIADENÝ PZ
10:45 - 14:15 hod.

VJAZD NA NÁBREŽIE LEN 
PRE OBYVATE OV ZÓNY
PREJAZD NÁBREŽÍM ZASTAVENÝ

10:50 - 14:50 hod.

VJAZD DO CENTRA LEN PRE OBYVATE OV 
ZÓNY A DOPRAVNÚ OBSLUHU

10:40 - 14:10 hod.
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Svoje podnety môžete posielať na adresu redakcia@bakurier.sk.

JUDr. Branislav Záhradník

§
Právnik 

radí

Pracujem vo fi rme ako vo-
dič - zásobovač. Vedenie 
ma chce preradiť na inú 
prácu v rámci fi rmy, mal 
by som robiť skladníka. 
Plat by sa mi síce nezme-
nil, ale musel by som do-
chádzať ďalej od bydliska 
a aj práca je menej zaují-
mavá. Musím súhlasiť? 
Majú právo ma preradiť? 
 Pracovná zmluva musí 
v zmysle príslušných ustano-
vení Zákonníka práce obsaho-
vať špecifi káciu podstatných 
náležitostí, ktoré musia byť 
dohodnuté medzi zamestnan-
com a zamestnávateľom. Ide 
o druh práce a jeho stručnú 
charakteristiku, miesto výko-
nu práce (obec, časť obce ale-
bo inak určené miesto), deň 
nástupu do práce a mzdové 
podmienky, pokiaľ nie sú do-
hodnuté v kolektívnej zmlu-
ve. Predpokladám, že máte 
riadne uzatvorenú pracovnú 
zmluvu a v nej dohodnutý 
druh práce, ktorý uvádzate 
a miesto jeho výkonu. Takto 
dohodnutý obsah pracov-
nej zmluvy možno podľa §54 
Zákonníka práce zmeniť len 
vtedy, ak sa zamestnanec a za-
mestnávateľ dohodnú na jeho 
zmene. Ak dôjde k obojstran-
nej dohode je zamestnávateľ 
povinný zmenu pracovnej 
zmluvy vyhotoviť písomne. 
Zamestnávateľ však môže 
preradiť zamestnanca na inú 
prácu aj bez jeho súhlasu za 
podmienok, ktoré ustanovu-
jú §55-§56 Zákonníka práce. 
Vykonávať práce iného druhu 
alebo na inom mieste, ako boli 
dohodnuté v pracovnej zmlu-
ve, je zamestnanec povinný 
len výnimočne, a to v prípa-
doch, ktoré Zákonníka práce 
explicitne vymenúva, ide naj-
mä o zdravotné dôvody pri za-
mestnancovi, ktorý vzhľadom 
na svoj zdravotný stav dlho-
dobo stratil spôsobilosť naďa-
lej vykonávať doterajšiu prácu 
alebo ju nesmie vykonávať pre 
chorobu z povolania a pod. 
alebo v prípade tehotnej ženy, 
matky do konca deviateho 
mesiaca po pôrode a dojčiacej 
ženy a v osobitných prípadoch 
pri nočnej práci. Preradenie 
je možné aj v prípade, ak je to 
nevyhnutné podľa právoplat-
ného rozhodnutia súdu ale-
bo iného príslušného orgánu 
alebo ak ide o tzv. karanténne 
opatrenie. Vo Vašom prípade 
by mohla ešte teoreticky pri-
chádzať do úvahy aplikácia 
§55 ods. 4 Zákonníka práce, 
ktorý ustanovuje právo za-
mestnávateľa preradiť zamest-
nanca aj bez jeho súhlasu na 

čas nevyhnutnej potreby na 
inú prácu, ako bola dohod-
nutá, ak je to potrebné na od-
vrátenie mimoriadnej udalosti 
alebo na zmiernenie jej bez-
prostredných následkov. 
 Z Vami uvádzanej situácie 
však nevidím reálnu možnosť 
naplnenia niektorého z dôvo-
dov, kedy Vás zamestnávateľ 
môže platne preradiť na inú 
prácu bez Vášho súhlasu. To 
znamená, že zamestnávate-
ľovi pravdepodobne zostáva 
len možnosť pokúsiť sa o do-
hodu s Vami. Zákon v tomto 
prípade stojí na Vašej strane 
a chráni Vaše záujmy. Na 
druhej strane je potrebné si 
zvážiť ďalší postup. Ak za-
mestnávateľovi z rôznych dô-
vodov bude záležať na Vašom 
preradení a vy nebudete sú-
hlasiť, môže sa pokúsiť riešiť 
celú vec aj iným spôsobom. 
Najväčšou hrozbou pre Vás 
by mohlo byť rozhodnutie 
zamestnávateľa o zrušení pra-
covného miesta. Odporúčam 
preto dobre zvážiť Vašu kon-
krétnu situáciu, a ak je to čo 
len trochu možné, pokúsiť 
sa so zamestnávateľom nájsť 
nejakú formu kompromisu. 
Možno sa pri dobre vedenej 
komunikácii nájde obojstran-
ne akceptovateľné riešenie. 

Tri 
otazky 
pre...

?
predsedu Bratislavského 
samosprávneho kraja Pavla Freša
Bezpečný ženský dom bude prvým zariadením na území kraja
Na základe čoho vznik-
la myšlienka vybudovať 
Bezpečný dom, a aké 
sú na to u nás legislatív-
no-právne predpoklady?
Pavol Frešo: Myšlienka 
Bezpečného ženského domu 
na pomoc ženám a deťom, 
na ktorých je páchané nási-
lie, vznikla z reálnych potrieb 
žien, ktoré sa denne musia 
konfrontovať s násilím, a to 
najčastejšie tam, kde sa majú 
cítiť bezpečne - doma. Pri 
komunikácii s organizáciami, 
ktoré im pomáhajú, sme zisti-
li, že síce v Bratislavskej župe 
máme rôzne krízové centrá, 
ale ani jedno sa nešpecializuje 
na problematiku násilia. Preto 

sme sa rozhodli zriadiť v 
spolupráci s občiansky-
mi združeniami Domov 
– Dúha a Brána do ži-
vota, Bezpečný ženský 
dom. Považujeme za 
dôležitý krok, aby sme 
vytvárali možnosti 
ako priamo pomôcť 

obetiam domáce-
ho násilia a v 

tejto ob-
lasti pre-
sadzujeme 
n u l o v ú 
toleranciu 
páchania 
násilia na 
ž e n á c h , 
deťoch aj 
m u ž o c h . 
B e z p e č -
ný ženský 

dom v Bratislave bude patriť 

medzi prvé na Slovensku a 
bude vôbec prvý na území 
Bratislavskej župy.  

Z čoho má byť zámer fi -
nancovaný? Aký má byť 
ďalej postup, aby mohlo 
také zariadenia vzniknúť 
a kedy a kde asi by mo-
hol Bezpečný ženský dom 
stáť a koľko by to asi stá-
lo? 
Pavol Frešo: Bezpečný žen-
ský dom vznikne v hlavnom 
meste v dvoch budovách, jed-
nu  má Bratislavská župa vo 
svojej správe. Táto budova je v 
súčasnosti v nevyhovujúcom 
technickom i stavebnom stave 
a vyžaduje vnútornú i vonkaj-
šiu rekonštrukciu. Náklady 
na zriadenie a rekonštrukciu 
domu predstavujú približne 
250 tisíc eur. Chceme na to 
čerpať grant -fi nančný príspe-
vok z Nórskeho fi nančného 
mechanizmu(NFM) 2009-
2014, programu SK 09 Domá-
ce a rodovo podmienené ná-
silie, ktorého cieľom je znížiť 
výskyt rodovo podmieneného 
násilia a znížiť výskyt domá-
ceho násilia. Z NFM by bolo 
hradených 85 %, zvyšných 15 
% je spolufi nancovanie z roz-
počtu BSK. Taktiež prevádzka 
bude spolufi nancovaná z roz-
počtu Bratislavskej župy.

Čo je podstatou Regio-
nálneho akčného plánu 
na prevenciu a elimináciu 
násilia páchaného na že-
nách? Ako konkrétne po-

máha v dennom živote?
Pavol Frešo: Oslovili sme 
zástupcov všetkých zaintere-
sovaných organizácií a úra-
dov v Bratislavskej župe, ktorí 
spoločne s nami vypracovali 
Regionálny akčný plán na po-
moc týraným ženám, ktorý 
bol úplne prvý na Slovensku. 
Pracovná skupina prihliadala 
predovšetkým na skúsenosti z 
praxe, identifi kovala potreby, 
silné a slabé miesta, navrhla 
riešenia. Z týchto návrhov vzi-
šiel aj Bezpečný ženský dom, 
pričom mesto Senec na zák-
lade Akčného plánu zriadilo 
nájomný byt pre obete do-
máceho násilia, iné úrady za-
čali vnímať citlivejšie potreby 
týchto žien, sú im nápomocné 
pri vybavovaní náhradného 
ubytovania, jednorazovej fi -
nančnej výpomoci, Bratislav-
ská župa od roku 2013 spustila 
Sociálny program na pomoc 
ženám, na ktorých je páchané 
násilie, preškolili sme množ-
stvo pracovníkov. Bratislavská 
župa okrem toho v roku 2013 
fi nančne podporila sumou 
212 300 eur tie subjekty, ktoré 
sa v rámci svojich projektov 
venujú aj pomoci ženám, na 
ktorých je páchané násilie. 
BSK spolupracuje v oblasti 
pomoci ženám, na ktorých je 
páchané násilie s organizácia-
mi Aliancia žien Slovenska, o. 
z., Pomoc ohrozeným deťom, 
o. z., Brána do života, o. z., 
Domov Dúha, o. z. a Unicef, 
o. z.

Robert Lattacher

Karlova Ves ide obstarávať územný plán pre Dlhé diely
Vzhľadom na to, že Kar-

lova Ves ide obsta-
rávať Územný plán (ÚP) 
zóny Dlhé diely 4-5, spýtali 
sme sa niektorých poslan-
cov miestneho karloves-
kého zastupiteľstva, ako 
vnímajú potrebu prijatia 
územného plánu aj v kon-
texte predimenzovanej zá-
stavby na tomto sídlisku. 
Cieľom obstarania ÚP je 
určenie celkového rozvoja 
dotknutého územia. 

S t a n i s l a v 
Ž i a č i k , 
m i e s t n y 
p o s l a n e c 
KV: „Chcem 
veriť že sa 
jedná o bež-
né obstará-
vanie. Nepoznám presnú kla-
sifi káciu územných kódov na 
danom území, ale pokiaľ tam 
nie je kód predpisujúci zeleň, 
tak územným plánom zóny sa 
dá regulovať zastavanosť úze-
mia. Zahusťovaniu sa v meste, 
ktoré poskytuje trvalý a pre-
chodný pobyt viac ako pol mi-
liónu ľudí určite nevyhneme, 
avšak jeho formu a výslednú 
tvár môžeme ovplyvniť najmä 
jasnými a jednoznačnými re-
gulatívmi. Územný plán zóny 
k nim patrí a pokiaľ sa nestane 
predmetom politického ob-

chodovania, alebo skrytých 
záujmov volených, alebo ne-
volených verejných funkcio-
nárov, tak môže pomôcť bu-
dovaniu peknej Bratislavy.“

Marcel 
Zajac, 
miestny 
poslanec 
KV:
 „Komisia 
výstavby a 
ú z e m n é h o 
plánu sa od začiatku volebné-
ho obdobia intenzívne zaobe-
rá všetkými zónami, v ktorých 
prebieha územné plánovanie 
zón na Dlhých Dieloch. Pri 
tomto procese je súčasné za-
stupiteľstvo jednotné (o čom 
svedčia aj jednotlivé hlasova-
nia či už na komisii, alebo aj 
v zastupiteľstve) v záujme v 
predmetných zónach nesta-
vať, vybaviť ich skôr zeleňou, 
maximálne zástavbou rodin-
ných domov, a keď sa inak 
nedá, tak obmedziť výšku, či 
množstvo podlaží polyfunkč-
ných stavieb. Treba si uvedo-
miť, že územný plán zóny ne-
mení charakter územia daný 
územným plánom, môže ho 
iba podrobnejšie upraviť, aj 
preto sme v tomto volebnom 
období podali hlavnému mes-
tu viacero návrhov pre zme-
nu územného plánu, ktoré by 
znamenali úplné zastavenie 
stavebných, ale hlavne deve-

loperských činností na Dlhých 
dieloch. Som veľmi rád že sa 
nám do klubov politických 
strán nezaradených poslancov 
podarilo dosiahnuť dohodu, 
vďaka ktorej miestne zastupi-
teľstvo Karlovej Vsi v tomto 
volebnom období nepreda-
lo ani centimeter štvorcový 
obecných pozemkov.“
 Ide o územie medzi Devín-
skou cestou, ulicou Dlhé diely 
I,II a Iskerníkovou ulicou. Pre 
územie platí 1. stupeň ochra-
ny. Zo západnej strany susedí 
s Chránenou krajinnou oblas-
ťou Malé Karpaty s 2. stup-
ňom ochrany. Z južnej strany 

je v blízkosti Chráneného 
areálu Sihoť s 2. a 3. stupňom 
ochrany. Lokalita je v blízkosti 
Územia európskeho významu 
Bratislavské luhy a Chránené-
ho vtáčieho územia Dunajské 
luhy (Natura 2000).Územie 
pozdĺž Devínskej cesty je cha-
rakterizovaná ako krajinná 
zeleň, s prevládajúcim funkč-
ným využitím ako vegetácia 
krajinná s ekostabilizačnými 
funkciami, využitím na línio-
vú a plošná zeleň. Pozdĺž cesty 
nie je prípustné umiestňovať 
rodinné domy, bytové domy 
a pod.

(rl)

Ružinovskí poslanci neschválili 
vytvorenie novej škôlky
Ružinov plánoval vytvore-

nie dvoch nových tried 
pre 32 škôlkarov v budove Slo-
venského Červeného kríža na 
Miletičovej ulici. Zámer však 
minulý týždeň odmietli 
miestni poslanci. „Väčšina 
poslancov totiž vyslovila oba-
vu, ako bude v jednej budove 
spolu fungovať škôlka a denný 
stacionár Slovenského Červe-
ného kríža, ktorý navštevujú 
mentálne postihnutí klienti,“ 
informovala hovorkyňa Ru-
žinova Miroslava Štrosová. 
Podľa riaditeľky materskej 

školy, pod ktorú by nové trie-
dy patrili by to problém pred-
stavovať nemalo. Kontakt detí 
s pacientmi by bol podľa nej 
minimálny. „Nerozumiem to-
muto kroku. Materiál prešiel 
aj vo všetkých komisiách, kto-
ré podobné námietky nemali,“ 
uviedol po rokovaní starosta 
Ružinova Dušan Pekár. Zria-
dením novej škôlky sa budú 
ružinovskí poslanci zaoberať 
na mimoriadnom zastupiteľ-
stve. 

(bak)
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28. marec

Tančiareň – tanečný 

večierok v elledanse

Podujatie tanečnej školy el-

ledanse, ktorá je určená pre 

absolventov tanečných kur-

zov, prísť však môžu všetci, 

ktorí majú záujem si s chuťou 

zatancovať a stráviť príjemný 

večer v spoločnosti hudby a 

tanca. Večer spoločenských 

tancov ako valčík, tango, fox-

trot, salsa, samba, rumba, 

cha-cha a iné. Večerom spre-

vádza moderátor, animácie a 

program Tanečnej školy el-

ledanse – latino, reggeaton a 

iné.

elledanse - dom T&D, 20:00

29. marec

VITIS AUREA 

MODRA 2014

Modranský spolok vino-

hradníkov, vinárov, znalcov a 

milovníkov vína „VINCÚR“ 

opäť po roku pozýva na XIV. 

ročník medzinárodnej výstavy 

vín VITIS AUREA MODRA 

2014, ktorá sa uskutoční v 

dňoch 28. 03. 2014 (piatok v 

čase od 14.00 do 21.00 hod) a 

v sobotu 29.03.2014 (sobota v 

čase od 13.00 do 21.00 hod) 

ELESKO wine park, 13:00

31. marec

Podvodníci

Ady Hajdu a Juraj Kemka po-

zývajú na zábavný humoris-

tický program 

Atelieru Babylon

1. apríl

Igric - Jakubisko, 

Hubinská a Pandy

Podujatie venované súťaži 

- 25. Igric 2014 za audiovi-

zuálnu tvorbu roku 2013. Do 

súťaže bolo prihlásených 62. 

fi lmov v kategóriách fi lmy pre 

kiná, televíznu dramatickú 

dokumentárnu a animovanú 

tvorbu, za ženský a mužský 

herecký výkon, za teóriu a 

kritiku a ostatnú fi lmovú a 

televíznu tvorbu. Kruh pria-

teľov českej kultúry ponúka tri 

súťažné fi lmy: portréty Juraja 

Jakubiska, Jany Hubinskej a na 

záver animovaný fi lm Pandy.

Kino Mladosť, 16:00

2. apríl

Koncer – Neil Zaza

Neil Zaza patrí medzi tých 

najlepších melodických roc-

kových gitaristov na svete. 

Hral s veľkými symfonickými 

orchestrami a po boku takých 

mien ako Steve Vai, Joe Satria-

ni, Dweezel Zappa či Andy 

Summers.

Ateliér Babylon, 20:00

3. apríl

Koncert – Mňága a 

Žďorp

Mňága a Žďorp je alterna-

tívna skupina z „Valmezu“, 

teda Valašského Meziříčí. Po 

27ich rokoch na pódiách stále 

svieža, vtipná a ľahko melan-

cholická. K 25. výročiu svojej 

existencie Mňága a Žďorp 

pred dvoma rokmi vydala vý-

berku „Výhledově“ a tribute 

album „Dáreček“, na ktorom 

mňágovské pesničky interpre-

tujú Tři Sestry, Slobodná Eu-

rópa, Kryštof, Xindl X, Prago 

Union, Tomáš Klus, Tatabojs, 

Midi Lidi, Longital, Jablkoň ai.

Dunaj˜, 20:00

4. apríl

Festival Hory 

a mesto 

Medzinárodný festival hor-

ského fi lmu a dobrodružstva 

Hory a mesto, bude tento rok 

od 2. do 6. apríla v bratislav-

skom Auparku. Na pätnástom 

ročníku podujatia sa okrem 

zahraničných hostí predstavia 

aj Slováci a naša kinematogra-

fi a.

Na festivale diváci uvidia 

premiérovo jedného z naj-

lepších slovenských lezcov 

súčasnosti Jozefa Krištoff yho. 

Jeho prednáška Vertikálny 

život - od skaliek k horám je 

na programe v nedeľu 6. aprí-

la o 17:00. Michal Sabovčík a 

Adam Kadlečík, ktorí vlani 

prešli zimný prechod hrebeňa 

Západných, Vysokých a Be-

lianskych Tatier, priblížia túto 

expedíciu v piatok 4. apríla o 

17:00 počas prezentácie Hor-

ské priateľstvá. Známy reži-

sér Pavol Barabáš navyše o 

ich ceste nakrútil fi lm Stopy 

na hrebeni (2013), ktorého 

projekcia bude súčasťou pre-

zentácie. V rámci sekcie Voda 

v stredu 2. apríla o 19:30 po-

rozprávajú Tomáš Andrássy a 

Evina Lásko o splavovaní di-

vokých riek na rusko-mongol-

ských hraniciach. V rovnakej 

sekcii sa predstaví aj Luciša 

Hollá s prednáškou Člnko-

vanie na Balkáne o zdolávaní 

riek v Bosne a Hercegovine, 

Grécku a Čiernej Hore. Da-

libor Krupka si zas v sekcii 

Vzduch pripravil prednášku o 

lietaní nad Alpami.

4. apríl

Vernisáž výstavy 

Rudolfa Legela 
Výber z tvorby olejomalieb, 

fotomontáží a ilustrovaných 

textov. Výstava potrvá do 

30.4.2014. 

DK Dúbravka, 17:00

5. apríl

Ennio Morricone

Ennio Morricone zložil hudbu 

k viac ako 500 fi lmom, spolu-

pracoval s najlepšími sveto-

vými režisérmi ako je Sergio 

Leone, Paolo Pasolini, Ber-

nardo Bertolucci, Brian De 

Palma, Roman Polanski, War-

ren Beatty, Pedro Almodóvar 

alebo Quentin Tarantino. Za-

znie hudba zo svetoznámych 

fi lmových hitov od spagetti 

westernov až po najnovšie 

skladby. Celý koncert bude 

dirigovať legendárny fi lmový 

skladateľ Ennio Morricone 

osobne. 

Zimný štadión Ondreja Nepe-

lu (Slovnaft Aréna), 20:00

6. apríl

Angelo Kelly Tour 

2014

Angelo Kelly, niekdajší člen 

rodinnej skupiny Th e Kelly 

Family, sa vráti na turné so 

svojou ženou a štyrmi deťmi 

v roku 2014. V súčasnej dobe 

pracuje na nových pesničkách 

a bude nahrávať nový album v 

tomto roku.

Istropolis, 18:00

7. apríl

Nevšedný koncert 

Pánov bratov 

Známa a populárna dvojica 

hudobníkov a kabaretiérov 

Peter Niňaj a Róbert Puškár 

prinášajú 7. apríla multižán-

rový koncert okorenený hu-

morom a cestovateľskými 

zážitkami s videom, pod ná-

zvom To je náš život.

Dvojica Niňaj a Puškár sú 

známi aj vďaka pôsobeniu v 

programe s názvom Večer 

Milana Markoviča.  Tento te-

levízny program ktorý sa robil 

v Štúdiu L+S bol v roku 1995 

zakázaný vtedajším ústred-

ným riaditeľom STV.  Dvojica 

ponúka na svojich koncertoch 

široký repertoár zahŕňajúci 

známe svetové diela klasickej 

hudby, opery, operety, muzi-

kálu a folklóru, interpretova-

ný na vysokej profesionálnej 

úrovni, komentovaný s jem-

ným humorom aj v angličti-

ne alebo nemčine, s hrou na 

množstve nástrojov, nadchýna 

pravidelne aj najnáročnejších 

divákov na celom svete. 

V-klub, 19:00  

8. apríl 

Láska a peniaze

Príbeh o láske, ktorú však 

ničí materializmus. David je 

učiteľ, ktorého nízka výplata 

nepokryje jeho výdavky. Pre-

to sa musí predávať. Svoju 

dušu i telo. No aj keď zarobí 

viac, jeho manželka Jess, kto-

rá je závislá od nakupovania, 

všetko minie. A tak sa začí-

na nekonečný boj s dlhmi. 

Keď David nájde svoju ženu 

v bezvedomí, nádej na život 

bez starostí o peniaze u neho 

vyhrá nad láskou. Britský dra-

matik Dennis Kelly v siedmich 

prepojených epizódach ponú-

ka šokujúci obraz spoločnosti 

otrávenej kapitalizmom.

MDPOH, 19:00

SÚŤAŽ

Jeden z vás má jedinečnú 

možnosť vyhrať 2 vstu-

penky na toto predstave-

nie. Stačí, keď do redakcie 

napíše meno aspoň dvoch 

slovenských hercov, ktorí 

účinkujú v tomto vynikajú-

com predstavení. Pomôcť 

vám môže aj stránka www.

mdpoh.sk. Odpovede po-

sielajte na mailovú adresu: 

sutaz@bakurier.sk, do 2. 

apríla, do predmetu správy 

napíšte „MDPOH“. Neza-

budnite na kontaktné úda-

je. Ďakujeme.

10. apríl

Večer s Květou 

Fialovou 

S československou hereckou 

legendou Květou Fialovou sa 

môžu jej priaznivci stretnúť 

v bratislavskom V-Klube. 

Témou sú okrem iného roz-

hovory o živote, o hereckom 

povolaní,  ezoterike, viere, 

láske...Květa Fialová spomína 

na krásne momenty jej ka-

riéry, ktoré diváka rozosmejú 

a pripomenú slávne časy čes-

koslovenského divadelníctva 

a fi lmu. Súčasťou programu 

je premietanie ukážok z doku-

mentov o Květe Fialovej. 

V-klub, 19:00

SÚŤAŽ

Vyhrajte dve vstupenky na 

Večer s...Květou Fialovou. 

Správne odpovedajte na 

nasledujúcu otázku: V kto-

rej obci a krajine sa naro-

dila Květa Fialová? Odpo-

vede posielajte do 1. apríla 

2014 na adresu: sutaz@

bakurier.sk a do predmetu 

správy napíšte „Fialová“. 

Nezabudnite na kontaktné 

údaje. 

13. apríl

MOB predstaví 

stredné Slovensko

Operetný pozdrav zo stredné-

ho Slovenska. Tak znie motto 

aprílového koncertu Metro-

politného orchestra Bratisla-

va (MOB).  V hlavnom meste 

sa práve vďaka tomuto telesu 

darí operetu znovu oživiť. 

MOB prináša pohľad do Ban-

skej Bystrice, kde v tamojšej 

Štátnej opere, opereta pre-

kvitá. Na programe je hneď 

niekoľko klasických titulov 

(aktuálne sa hrá Kálmánova 

Vojvodkyňa z Chicaga, Lehá-

rove Cigánska láska a Cárovič 

a Dusíkov Hrnčiarsky bál), z 

ktorých ukážky zaznejú na 

bratislavskom koncerte. Pri-

budnú ale aj skladby, ktoré sa 

v Bratislave ešte nehrali. Ako 

sólisti sa predstavia poprední 

sólisti Štátnej opery Banská 

Bystrica – sopranistka Oľga 

Hromadová a tenorista Du-

šan Šimo. Za dirigentským 

pultom bude Stredoslovák, 

publiku už dobre známy Pavol 

Tužinský.

MDPOH, 17:00

SÚŤAŽ 

Vyhrajte vstupenky na 

aprílový koncert Metro-

politného orchestra Brati-

slava. Pre tých, ktorí správ-

ne odpovedia na súťažnú 

otázku a budú vyžrebovaní 

spomedzi správnych od-

povedí, máme pripravené 

4 vstupenky (2+2) na kon-

cert, ktorý má tentoraz 

motto: 

Súťažná otázka: Aký je ter-

mín aprílového koncertu 

MOB? Odpovedajte do 4. 

apríla 2014. Do predmetu 

správy uveďte „MOB“. Od-

povede posielajte na mail: 

sutaz@bakurier.sk, neza-

budnite na kontaktné úda-

je. Výhercov kontaktujeme 

mailom. Ďakujeme. 
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Cez zimu napadalo na Kolibe spolu len 10 
cm snehu, minulý rok to bolo až 148 cm

Až extrémne rozdiely 
priniesla v Bratislave 

tohtoročná a minuloroč-
ná zima. Kým minulý rok 
napadlo na Kolibe spolu 
148 cm snehu, počas toh-
toročnej zimnej sezóny to 
bolo len 10 centimetrov! 

 Podľa klimatológa SHMÚ 
Pavla Faška, v Mlynskej 
doline napadlo len 6 cm a na 
bratislavskom letisku iba 4 cm 
počas celej tohtoročnej zimy. 
„Aj kvôli tomu cestári v 
Bratislave túto zimu veľa 
starostí s údržbou komu-
nikácií nemali,“ podotkol. 
Ako ďalej povedal, teplá zima 
má vplyv aj na začiatok jari 
a ďalší vývoj počasia. Málo 
zrážok na juhozápadnom Slo-
vensku počas tohtoročného 
marca vytvára defi cit vlahy, čo 
cítia pôdohospodári pri sejbe 
do pôdy, ktorá je na povrchu 
suchá. „Je veľmi teplo a te-
rajšie teplotné podmienky 
(marec) sú na úrovni, aké 
by mali byť za normálnych 
podmienok v apríli,“ uvie-
dol Faško. Vysoké sú podľa 
neho priemerné denné teplo-
ty, čo sa prejavilo aj v Brati-
slave. Napríklad 18. marca tu 
bola priemerná teplota 13,9 
stupňa Celzia, čo zodpovedá 
teplote na začiatku mája, ale 
nie obdobiu na začiatku as-
tronomickej jari. „V prípade 
že celý deň svieti slnko a ke-

ďže povrch zeme je suchý, tak 
sa pôda veľmi rýchlo prehreje 
a vzduch nad ňou sa takisto 
výrazne zohreje. Aj preto sme 
v Bratislave zaznamenali 20. 
marca teplotu nad 20 stupňov 
Celzia, uviedol Faško.

Ako bude v lete?
 Pavel Faško hovorí že na 
to, ako bude v lete, sa teraz 
veľmi ťažko odpovedá. Do-
dáva ale, že vzhľadom na sú-
časný teplý charakter počasia 
je predpoklad, že aj v apríli 
bude teplo. Nedá sa ale podľa 
neho povedať, aká bude od-
chýlka teploty od normálu vo 
štvrtom mesiaci tohto roka. 
„Na to sa nedá jednoznačne 
odpovedať, či bude výrazná, 
ale v každom prípade tým, 
že je sucho a svieti slnko, by 
mohlo prispievať k rýchlemu 
otepľovaniu“. Čo sa bude diať 
v poslednom jarnom mesiaci 
a letných mesiacoch bude zá-
visieť podľa neho od toho, aká 
bude poloha riadiacich tlako-
vých útvarov a či sa tu bude 
prejavovať vplyv tlakovej výše, 
alebo níže. 

Vplyv urbanizácie na 
klímu Bratislavy
 A v čom je podľa Pavla 
Faška špecifi cké postavenie 
Bratislavy z hľadiska klímy a 
počasia? Podľa neho aj vzhľa-
dom na to, že urbanizácia 
hlavného mesta pokročila, 

UTOROK - SOBOTA 18 - 24 h..4 h.

Bratislava l Rezervácie: +421 2 5443 25 37

Najširší sortiment slovenských a zahrani ných vín, 
prémiových ko akov, rumov a prírodných destilátov. 

príjemné posedenie 
v komornom prostredí,
možnos  usporiadania
firemných a rodinných
podujatí pre 50 hostí

ríjíjemememné posedenie 
k t dí

Vínna 
pivnica

Vínna 
pivnica

Klobu nícka . 4

v Bratislave sa pri stabilnom 
letnom počasí môže stať, že 
tu bude veľa tropických nocí 
- teda teplota neklesne pod 20 
stupňov Celzia. „Toto je prob-
lém aj niektorých východných 
častí Rakúska aj Viedne,“ uvie-
dol. Ak potom príde studený 
front do prehriateho teplého 
vzduchu, väčšinou neprinesie 
výrazné ochladenie.
 Aj hlavná architektka mes-
ta Ingrid Konrad upozorňuje 
na to, že optimalizovaný ur-
banizmus a hustota zástavby 
šetrí energiu a v prepojení s 
dostatočnými plochami zele-
ne, ktoré bránia prehrievaniu 
a prechladeniu mesta, vytvára 
lepšie podmienky pre život. 
Nové stavby v meste by mali 
byť podľa nej vždy citlivo osa-
dené a mali by byť pridanou 
hodnotou pre územie, aby 
prinášali pozitívne impulzy.

(rl)

Mladí Bratislavčania okúsili 
atmosféru zámorského hokeja

V dňoch 12. -23. feb-
ruára 2014 sa písala 

55. ročná história hoke-
jového turnaja  PEE WEE 
v kandskom Quebecu, kto-
rý tento rok hostil 120 tímov 
z celého sveta.
 Okrem klubových muž-
stiev Kanady a USA, ktoré 
mali najpočetnejšie zastúpe-
nie, sa turnaja zúčastnili aj 
tímy z Austrálie, Anglicka, 
Francúzska, Nemecka, Ta-
lianska, Švajčiarska, Lotyšska, 
Rakúska, Slovínska, Ruska, 
Česka a Slovenska. 
 Turnaj je organizovaný 
pre kategóriu PEE WEE  U13 
a je zároveň prvou ofi ciálnou   
príležitosť ukázať svoje mimo-
riadne schopnosti pred skau-
tami z NHL. O vysokej popu-

larite tohoto podujatia   svedčí 
nielen úroveň organizácie (nič 
podobné svojho druhu na sve-
te neexistuje) ale hlavne sku-
točnosť, že sa ho v minulosti 
zúčastnili  najväčšie hokejové 
hviezdy NHL ako napr. Way-
ne Gretzky, Mario Lemieux, 
Sydney Crosby, Marian Hos-
sa a monoho ďalších z celého 
sveta. Počas 12 tich dní sa v 
hladisku Colisse Pepsi vystrie-
da okolo 200 000  divákov.

Slovak Team Bratislava
 Slovak Team Bratisla-
va reprezentovali: Beržinec, 
Šándor – Ilenčík, Volko, 
Klinec, Petruf, Káčer, Škul-
téty, Turanský, Jelluš, Čajko-
vič, Kupka, Ganz, Melcher, 
Kormúth, Chromiak, Jevoš, 
Knies. Tréneri: Dostál Tomáš, 
Milan Bališ. V prvom zápase v 
hale  COLISSE PEPSI, si naši 
chlapci zmerali sily s neskor-
ším víťazom našej kategórie 
Columbusom Blue Jackets,  
kde dokázali s favoritom dr-
žať krok  dve tretiny 1:2, ale 
v závere podľahli 1:5. Chlapci 
nastúpili v aréne, kde nieke-
dy hrával legendárny Peter 
Šťastný pred cca 8000 divákmi 
a bolo vidno, že nie sme zvyk-
nutí na takéto prostredie s ta-

kou fantastickou kulisou. 
 V druhom zápase  nastú-
pili proti kanadskému Beauce 
Appalaches Elites a po akli-
matizácii na zámorský hokej, 
ktorý je o poznanie  rýchlej-
ší, sa dokázali strelecky pre-
sadiť a vyhrať 3:2, a postúpiť 
do štvrťfi nále. Tam čakala na 
Slovákov švajčiarska prekážka 
SWISS EASTERN SELECT, 
s ktoými prehrali 1:2 a nepo-
stúpili do semifi nále.

V Petržalke chystajú nový voľnočasový 
areál, pomôžte ho navrhnúť
Petržalčania sa môžu svo-

jimi návrhmi zúčastniť 
rozhodovania o umiestnení a 
vybavení budúceho voľnoča-
sového areálu, ktorý mest-
ská časť plánuje vybudovať. 
Ak máte nápad, skúsenosti 
z iných podobných zariade-
ní, alebo vám v Bratislave či 
v Petržalke chýba konkrétna 
možnosť voľnočasového a 
športového vyžitia, kontaktu-
je mestskú časť na areal@petr-
zalka.sk. „Mohli by tam byť 
prvky tradičné – detské ihris-
ko, okruh pre bežcov, priestor 
pre posedenie, ale aj niečo, čo 
tu ešte nemáme – vonkajšie 
posilňovne, jednoduché cvi-
čiace prvky pre seniorov alebo 
dokonca minigolf,“ vymenúva 
starosta Petržalky Vladimír 
Bajan. Ako jednu z možných 
lokalít uvádza samospráva 

tzv. cvičnú lúku - priestor pri 
Malom Draždiaku medzi uli-
cami Kutlíkova a Starhradská. 
„Najbližšie mesiace – apríl a 
máj – budú teda priestorom 
pre Petržalčanov, aby navr-
hovali lokality, kde by takýto 
areál chceli mať, aké prvky či 
atrakcie by mohol v sebe za-
hŕňať. Vítané sú aj fotky, ob-

rázky či iné návrhy,“ informuje 
web mestskej časti. Následne 
sa bude rozhodovať o názve 
areálu. Ten budú vymýšľať 
petržalské deti. Samospráva z 
návrhov vyberie tri, z ktorých 
hlasovaním Petržalčania zvo-
lia defi nitívny názov.

(bak, pj)
Adam Kormúth, Maxim Čajkovič, Arthur Turanský, Andrej Škultéty

Adam Kormúth

Povedali o divadle TICHO a spol.
“...som veľmi rada, že si zostávate verní z hľadiska tváre divadla, som rada, že 
idete vlastnou cestou, ktorá je úplne iná, ako čo je navôkol, a že je dôležité, že ten 
pro  pól tu vznikol. A že je robený na značne vysokej úrovni, tak intelektuálnej, ako 
aj inscenačnej práce režijnej a hereckej...“
Elena Knopová www.  choaspol.sk

INZERCIA

Zážitokom 
bola úžasná 
návšteva
 
O atmosféru a skúsenosti 
sa s nami podelil mladý ho-
kejista Adam Kormúth.

Adam, pred pár dňami 
si sa vrátil z Kanady. 
Ako hodnotíš účasť vá-
šho tímu  na turnaji Pee 
Wee v Quebecu?
 Veľmi úspešne, i keď sa 
nám nepodarilo dostať sa 
do fi nále v hlavnom turnaji. 
Sme veľmi dobrý kolektív a 
máme výborných trénerov. 
Každý zápas bol pre nás 
nová skúsenosť. Hrali sme 
dva turnaje - hlavný PEE 
WEE  v skupine AA ELITE 
a druhý AA v Berniere, v 
ktorom sme získali zlato.
Tvoj najväčší zážitok?
 Určite víťaztvo vo fi nále 
na turnaji v Berniere. Ešte 
pred zápasom prišiel do 
kabíny Marián Šťastný po-
priať nám vela šťastia, to 
bolo naozaj príjemné. 
Najsilnejší zážitok?
 Slovenká hymna pred 
zápasom proti Columbus 
Blue Jackets v Pepsi Co-
lisee, kde   bolo takmer 8 
tisícové publikum.  
Čo ti dáva hokej?
 Radosť z výhry a hlavne 
veľa kamarátov. Veľmi rád 
cestujem a vďaka hokeju 
som už videl kus sveta.
Ktoré krajiny si navštívil 
a kde sa ti najviac pá-
čilo?
 Česko, Rakúsko, Ne-
mecko, Belgicko, Fínsko, 
Švédsko, USA a Kanadu. 
Najväčší dojem na mňa za-
nechalo Fínsko a Kanada.
Aké máš ďalšie plány?
 Teraz sa náš tím pripra-
vuje na turnaj WSI do Bol-
zana.

(bak)
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Horúci marec
 Dňa 7. marca Bratisla-
vu navštívil ríšsky miesto-
držiteľ vo Viedni Arthur 
Seyss-Inquart. Rokoval s 
predstaviteľmi slovenskej 
autonómnej vlády Jozefom 
Tisom a Karolom Sidorom 
so zámerom primať ich, aby 
vyhlásili štátnu samostat-

nosť Slovenska. Jeho nátlaku 
však obaja títo slovenskí poli-
tici a vedúci funkcionári Hlin-
kovej slovenskej ľudovej stra-
ny (HSĽS) odolali. Napriek 
tomu, o dva dni nato, čiže 9. 
marca, prezident Česko-Slo-
venskej republiky Emil Hácha 
odvolal slovenskú autonómnu 
vládu Jozefa Tisa a česko-slo-

venská ústredná vláda v Prahe 
vyhlásila na území Slovenska 
mimoriadny stav. 

„Puč generála Homolu“
 Po vyhlásení výnimočné-
ho stavu na území Slovenska 
moc prevzala armáda posil-
nená četníckymi jednotkami 
z českých krajín. Tento vo-
jensko-politický zásah sa v 
literatúre neveľmi adekvátne 
označuje ako Homolov puč. 
Konkrétny plán zásahu kon-
cipoval totiž vtedajší minister 
dopravy generál Alois Eliáš, 
ktorý ho predostrel na schvá-
lenie na tajnej schôdzke čes-
kých ministrov v Unhošti ešte 
12. februára 1939. Politické 
pozadie ostalo utajené. Verej-
ne sa v tejto akcii prezentoval 
len generál Bedřich Homola, 
veliteľ VII. armádneho zboru, 
ktorý v noci z 9. na 10. mar-
ca prostredníctvom plagátov 
vyhlásil mimoriadny stav a dal 
obsadiť všetky verejné budovy 
v Bratislave jednotkami armá-
dy a četníctva. 
 Cieľom akcie, ktorá naplno 
prepukla v piatok 10. marca, 
bolo zastaviť separatistické 
tendencie radikálneho krídla 
HSĽS a zachovať súdržnosť 
Česko-Slovenska. Radikálne 
protičeskoslovenské živly mali 
byť internované, popredným 
ľudáckym exponentom spo-
lu s predstaviteľmi Deutsche 
Partei sa však podarilo utiecť 

z Bratislavy do Viedne. Medzi 
príslušníkmi Hlinkovej gardy 
a českými četníkmi sa v Brati-
slave odohralo viacero zrážok, 
ktoré si vyžiadali dva životy. 
Zosadený slovenský premiér 
Jozef Tiso k zásahu nezaujal 
verejne stanovisko, uchýlil sa 
do jezuitského kláštora v Bra-
tislave a potom odišiel na svo-
ju faru do Bánoviec.

Nový premiér 
a pozvanie z Berlína
 Dňa 11. 3. 1939 prezident 
ČSR Emil Hácha vymeno-
val za premiéra autonómnej 
vlády Slovenskej krajiny Ka-
rola Sidora. Ten post prijal 
pod podmienkou odvolania 
mimoriadnych vojenských 
opatrení a prepustenia zais-
tených počas mimoriadneho 
stavu. V ten istý deň cez most 
do Bratislavy prišla nemecká 
delegácia vedená štátnym ta-
jomníkom ríšskeho minister-
stva zahraničia Wilhelmom 
Kepplerom, ktorého sprevá-
dzal ríšsky miestodržiteľ vo 
Viedni Arthur Seyss-Inquart. 
V nočných hodinách navštívili 
novovymenovaného premiéra 
Karola Sidora. Nemeckí pred-
stavitelia od neho žiadali, aby 
ihneď vyhlásil samostatný slo-
venský štát, čo však Sidor od-
mietol.
 Po neúspechu misie z 
Viedne vodca Nemeckej ríše 
Adolf Hitler pozval predsedu 
HSĽS Jozefa Tisa a Ferdinan-
da Ďurčanského do Berlína, 
kde sa 13. marca v napätej 
atmosfére a pod nemeckým 
nátlakom rokovalo o osamo-
statnení Slovenska.

Bombové atentáty
Vo večerných hodinách 13. 
marca vybuchlo v centre Bra-
tislavy niekoľko bômb, ktoré 
nastražili s najväčšou pravde-
podobnosťou nemeckí diver-
zanti, aby vyvolali chaos a ne-
pokoje. Jedna nálož vybuchla 
neďaleko vládnej budovy 
(dnes budova Filozofi ckej fa-
kulty UK na Gondovej ulici), 
mnoho škôd však nespôso-
bila. Druhá bomba, ktorú sa 
podarilo zlikvidovať predtým 
než vybuchla, bola nastražená 
v záhrade bytu predsedu slo-
venskej vlády Karola Sidora. 
Ďalšia nálož bola umiestnená 
v uličke medzi Starou radni-
cou a jezuitským kostolom a 
kláštorom. Jej výbuch usmrtil 
tri osoby. Odvolávajúc sa na 
výpoveď očitého svedka, den-
ník Slovák dňa 15. marca 1939 
uviedol: „Keď zástup od budo-
vy Slovenského národného di-
vadla o pol deviatej večer od-
chádzal, jedna skupina tiahla 
pri budove radnice smerom 
k Michalskej bráne. Skupina, 
pozostávajúca asi zo 40 ľudí, 
robila veľký krik a keď videla, 
že jazdná polícia ide naproti, 
jeden z páchateľov vyhodil 
do vzduchu poplašnú bombu. 
Policisti hneď začali zisťovať 
prítomných a ustálili niektoré 
okolnosti, ktoré budú pri ďal-
šom stopovaní veľmi cenné.
 Za tmy bolo asi v týchto 
minútach privezené do úzkej 
uličky medzi radnicou a jezu-
itským kláštorom staré auto. 
Pri zhone, ktorý nastal, nikto 
si tohto auta dobre nevšimol, 
hoci prihlásili sa svedkovia, 

ktorí videli z auta vystupo-
vať šoféra. Auto bolo na-
ložené ekrazitom. Doteraz 
bolo zistené, že ekrazit bol 
spojený s hodinami, nasta-
venými tak, aby výbuch na-
stal hodinu po demonštrá-
cii.“ 
 Denník ďalej informo-
val, že v Primaciálnom pa-
láci „na chodbe v druhom 
poschodí našiel sa kufor, 
o ktorom nikto nevedel, 
komu patrí. Zdal sa byť po-
dozrivý a preto hneď boli 
privolaní odborníci, ktorí 
ustálili, že je naplnený ekra-
zitom. Dôstojník-odborník 
a jeden člen polície v smr-
teľnom nebezpečenstve 
nebojácne sa dali do práce, 
aby smrteľný pekelný stroj 
zneškodnili. Zapálený knôt, 
ktorý už doháral, vedeli len 
v posledných okamihoch 
roztrhnúť. Ak sa práca 
týchto statočných a na smrť 
odhodlaných ľudí nevydarí, 
ukrutný osud by bol oča-
kával celý palác a všetkých 
prítomných.“ 

Vyhlásenie 
samostatnosti
 Po návrate Jozefa Tisa 
z Berlína Snem Slovenskej 
krajiny vyhlásil 14. marca 
nezávislosť Slovenska od 
Česko-Slovenska. Zároveň 
poslanci prijali zákon č. 
1/1939 o ustanovení Slo-
venského štátu. O deň ne-
skôr, čiže 15. marca bola 
ustanovená prvá vláda Slo-
venského štátu na čele s Jo-
zefom Tisom.

DROBNIČKYDROBNIČKY
 Právo konať trh bolo 
jednou z najvýznamnejších 
výsad mesta. Najstaršie 
ustanovenie o konaní vý-
ročného trhu, teda jarmoku 
v Bratislave je zakotvené v 
privilégiu uhorského krá-
ľa Ľudovíta I. z 20. januára 
1344. Určovalo sa v ňom, že 
jarmok sa má začať siedmy 
deň pred dňom a skončiť sa 
siedmy deň po dni sv. Va-
vrinca, ktorý pripadá na 10. 
augusta. Vavrinecký jarmok 
teda trval 15 dní.

 Ničivé ľadové povodne 
postihli v minulosti Bratisla-
vu veľakrát. Pri jednej z naj-
katastrofálnejších povodní 
voda v Dunaji náhle stúpla o 
vyše 5 m a zaplavila väčšinu 
Starého Mesta, predmestia a 
celú Petržalku. Mestská rada 
sa po povodni rozhodla pri-
pomenúť budúcim generáci-
ám túto udalosť vyhotovením 
niekoľkých tabuliek. Je na 
nich dátum 5. február 1850 a 
ryska označujúca pokiaľ stúp-
la hladina Dunaja. Dnes sa už 

len zopár z nich nachádza na 
budovách či domoch v centre 
mesta, napríklad aj na priečelí 
Starej radnice.
 Prvá električka, ktorou sa 
vlastne otvorila pravidelná 
mestská hromadná doprava v 
Bratislave, vyšla do bratislav-
ských ulíc roku 1895. Pravi-
delná premávka autobusov 
medzi mestom a Železnou 
studničkou sa začala v roku 
1904, po dvoch rokoch bola 
však ukončená. Autobusy 
hromadnej dopravy sa v bra-
tislavských uliciach potom 
natrvalo objavili až roku 1920. 
Aj trolejbusová doprava mala 

v Bratislave dve etapy. Prvá 
etapa tejto v danej dobe 
modernej dopravy trva-
la v rokoch 1909 – 1915, 
keď trolejbusy premávali 
z centra mesta na Železnú 
studničku. Trvalo viac než 
štvrťstoročie, keď sa tro-
lejbusy opäť vrátili do bra-
tislavských ulíc. Prvá linka 
s označením M, vedúca z 
Hlavnej stanice cez Valy a 
Račianske mýto, Legionár-
sku, Karadžičovu a Gröss-
lingovu ulicu k Redute, za-
čala pravidelnú premávku 
1. augusta 1941. 

Trolejbus linky M pred Hlavnou stanicou v lete 1941.

Sídlo Snemu Slovenskej krajiny na Župnom námestí, kde 
bol 14. marca 1939, tesne po 12 hodine vyhlásený nezávislý 

Slovenský štát.

Komédia Henneqina Mauriceho je plná anglického humoru.
07.04.

pondelok19:00
Podfuk

/

Celosvetovo úspešná divadelná komédia
25.04.

piatok19:00
Ocko - Roman Pomajbo

/

29.04.
utorok19:00

Mandarínková izba
/ Komédia plná francúzskeho espritu a šarmu

Komédia prevlekov plná originálnych nápadov a gagov 
28.04.

pondelok19:00
Hľadá sa nový manžel

/

Najúspešnejšia detektívna komédia na svete!
02.04.

streda19:00
Šialené nožničky

/ Najúspešnejšia detektívna komédia na svete!
26.04.

sobota19:00
Šialené nožničky

/

Koncert kapely Petra Cmorika
08.04.

utorok19:00
Peter Cmorik & Band

/

Generálny partner divadla
Bratislavské
Hudobné
Divadlo
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Osobnosti 
na uliciach    

Kto je za menom v názve 
bratislavských ulíc?

Život v meste

Klinika očnej mikrochirurgie

OPERÁCIA ŠEDÉHO 
ZÁKALU ZADARMO
 Vyšetrenie bez výmenného lístka
 Operácia bez čakacej lehoty
 Nadštandardné služby
 Obedové menu k operácii ZADARMO

Bezplatná telefónna linka 0800 105 555

www.veni-vidi.sk
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INZERCIA

Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravideľná starostlivosť o malé záhradky i o veľké 

záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

06 l 2014

Rekonštrukciu Synagógy v Senci zaplatia Nóri
Rekonštrukcia národnej 

kultúrnej pamiatky, Sy-
nagógy v Senci, je o krok 
bližšie. Kraj sa bude uchá-
dzať o peniaze z nórskeho 
fi nančného mechanizmu, 
konkrétne z Finančného 
mechanizmu Európskeho 
hospodárskeho priestoru. 
Vzniknúť tu má multifunkč-
né kultúrno-spoločenské 
centrum. Jeho súčasťou 
bude aj expozícia dejín 
židovskej kultúry, pripo-
mínajúca históriu objektu 
synagógy. „Vzhľadom na 
fi nančnú náročnosť rekon-
štrukcie synagógy sa usilu-

jeme o získanie externých 
prostriedkov. Výzva na 
predkladanie žiadostí o pro-
jekt je už zverejnená, v naj-
bližších dňoch podáme žia-
dosť o nenávratný fi nančný 
príspevok,“ uviedol župan 
Pavol Frešo. Predpoklada-
né náklady na rekonštruk-
ciu presahujú 772 tisíc eur, 
kraj musí spolufi nancovať 
minimálne 15 %. V areáli za 
synagógou má vzniknúť aj 
infopavilón za 630 tisíc eur. 
Jeho výstavbu bude fi nanco-
vať župa, ktorá chce požia-
dať o spolufi nancovanie aj 
mesto Senec. „Infopavilón 

bude zároveň technickým 
zázemím galérie a admi-
nistratívno-prevádzkovým 
zázemím detašovaného 
pracoviska Malokarpatské-
ho osvetového strediska 
v Modre,“ približuje hovor-
kyňa BSK Iveta Tyšlerová. 
Synagóga bola postavená v 
roku 1825, v roku 1904 bola 
zrekonštruovaná do súčas-
nej podoby. Svojmu účelu 
slúžila do roku 1948. O päť 
rokov neskôr v nej zriadili 
sýpku, neskôr sklad chemi-
kálií a počas zimy aj vianoč-
ných stromčekov.

(bak)

INZERCIA

Po dlhej zime , s pribúdajú-
cimi slnečnými teplejšími 
dňami je tu očakávanie jar-
ného obdobia. Marec a stá-
le  plusové teploty sú vhod-
né na rôzne záhradkárske 
práce. Je ideálny čas na rez 
ovocných a okrasných dre-
vín. Vykonáme predjarný 
postrek proti prezimujúcim 
škodcom. Ostriháme všet-
ky trávy, ktoré sme pone-
chali cez zimu neostrihané.  
Ako každoročne na jar je 
potrebné prebrať k životu 
aj trávnik. Na to je vhodná 
tzv. vertikutácia, čiže tráv-
nika. Robí sa to strojom, buď 
elektrickým, benzínovým 
alebo malé plochy ručným 
náradím na to určeným. Po 
dôslednej vertikutácii tráv-
nika dosejeme  osivo (pozor 

na výber a odrody osiva). 
Existujú rôzne druhy podľa 
stupňa zaťaženia trávnika 
(športové, rekreačné, parko-
vé, lúčne) alebo podľa slneč-
ného svitu-osivo do tieňa. Po 
dosiati trávnika pohnojíme  
a zalejeme. Nezabúdajme 
na pravidelné polievanie po 
dobu 10-14 dní, pokiaľ sa 
prijme osivo a vyklíči nová 
tráva.  V tomto teplom ob-
dobí už môžeme  začať sa-
diť  skoré odrody  byliniek, 
trvaliek, hrášok, cibuľku 
jarnú, reďkovky, šalát, ruže( 
v druhej polovici marca). 
Sadíme chrysamtémy, klin-
čeky, gladioly, odolné ľalie a 
vytrvalé letničky. 

Tipy a rady:  Dekoračné  
alebo prírodné chodníky 

umiestňujeme z estetického, 
ale aj z funkčného hľadiska 
v záhonoch, medzi kríkmi, 
pri cestičkách pri domoch a 
chodníkoch. A môžeme ich 
vyplniť rôznymi dekoratív-
nymi materiálmi. Medzi naj-
používanejšie materiály sa 
používa mulčovacia kôra, či 
už prírodná alebo  zo širokej 
škály farieb, veľkosti a kvali-
ty. Ďalej je vhodný kamenivo 
-  prírodný štrk rôznych veľ-
kostí, mramorová drť, prí-
rodne ploché bridlice, rieč-
ne veľké kamene alebo iné 
prírodné materiály.  Treba si 
uvedomiť  akému účelu má 
slúžiť, či len na okrasu ale-
bo aj funkčnosť- každoden-
nú záťažovosť, podľa toho 
je potrebné sa rozhodnúť. 
V prvom rade je potrebné 

si určiť a ohraničiť tvar i 
rozmery.  Na prerastenie 
burín a ušetrenie násled-
nej práce je dobré použiť 
textíliu proti burinám. 
Pokládku a pripevnenie 
textílie kladieme na rovný 
povrch. Na vrch dávame 
podľa potreby dostatok 
nami zvoleného materiá-
lu.  Fantázii rôznych tva-
rov a kombinovania ma-
teriálov sa medze nekladú. 
Veľa zdaru do skúšania 
inovatívnych kombinácii. 
Môžete posielať foto va-
šich dekoratívnych myš-
lienok na adresu redakcie. 
Najkrajšie uverejníme.
„Záhradkársky svet .“                

Ing.Radovan Tomko 
- Happygardens

Donnerova ulica – 
Karlova Ves
Georg Rafael Donner sa naro-
dil 24. mája 1693 v Rakúsku a 
zomrel vo Viedni v roku 1741. 
Bol rakúsky sochár, priekop-
ník barokového klasicizmu v 
strednej Európe, kovorytec a 
medailér. V Bratislave prežil 
11 najplodnejších rokov svoj-
ho života a vytvoril tu svoje 
vrcholné diela (hlavný oltár 
dómu sv. Martina, z ktorého 
je olovená socha sv. Martina, 
sochárska výzdoba kaplnky 
sv. Jána Almužníka v dóme sv. 
Martina, sochárska výzdoba 
kostola alžbetíniek, marián-
sky oltár v kostole sv. Trojice 
a ďalšie). Medzi jeho najzná-
mejšie diela patrí olovená so-
cha sv. Martina na koni. Sv. 
Martin tu má portrétne rysy 
Esterházyho. Je tu zobrazený 
ako sa nakláňa a podáva plášť 
žobrákovi. Figúra žobráka je 
tu zobrazená ako rovnocen-
ná osobnosť. V 19. storočí ale 
toto dielo padlo za obeť puris-
tickému hnutiu doby a reštau-
rátori ho až na pár diel zničili.

Harmincova ulica – 
Dúbravka
Milan Michal Harminc sa na-
rodil v roku 1869 v srbskom 
Kulpíne a zomrel v roku 1964 
v Bratislave. Bol jedným z 
najaktívnejších slovenských 
architektov. Patril k tzv. „prvej 
generácii slovenských archi-
tektov“. Ako projektant a sta-
viteľ bol činný 65 rokov (1886 
– 1951). Projektoval vyše 300 
budov v Európe, z toho 171 

na Slovensku. Postavil 108 
kostolov, resp. chrámov pre 
všetky konfesie. V roku 1914 
sa presťahoval na Slovensko 
do Liptovského Mikuláša, kde 
v rokoch 1916 – 1918 vlastnil 
projekčnú a staviteľskú fi r-
mu. V roku 1920 bol zvolený 
za člena Ústredne všetkých 
staviteľských korporácii a v 
rokoch 1921 až 1923 pôsobil 
ako predseda Organizačnej 
jednoty staviteľov Slovenska. 
V 1953 bol menovaný prvým 
čestným členom Zväzu slo-
venských architektov.

Kutlíkova ulica – 
Petržalka
Vendelín Kutlík sa narodil 
v roku 1834 v Starej Pazove 
(Srbsko), zomrel v roku 1904 
v Bratislave. Bol úspešným 
advokátom, talentovaným 
básnikom a publicistom, vý-
znamným predstaviteľom ge-
nerácie predprevratových slo-
venských právnikov. Priatelia 
ho volali jednoducho „Ven-
dko“. Jeho život bol spojený 
so životom jeho spolužiaka z 
detstva v Pitvaroši, advokáta 
Michala Mudroňa, s ktorým 
najprv spolu študovali na lý-
ceu, spolu nastúpili na Práv-
nickú akadémiu v Prešporku, 
podnikali spoločné výlety do 
Modry k Štúrovi a Kalinčia-
kovi, aby sa stal Vendko Kutlík 
nakoniec Mudroňovým po-
kračovateľom a novým „ot-
com slovenských študentov“ v 
Prešporku.

Lombardiniho ulica – 
Nové Mesto
Alexander Franciscus Joseph 
Lombardini, uvádzaný aj ako 
Lombardíni, sa narodil v roku 
1851 vo Veľkej Bytči a zomrel 
r. 1897 v Žiline. Bol slovenský 
národovec, právnik, vlastived-
ný pracovník, archivár, ama-
térsky historik, amatérsky he-
rec. Základy svojho vzdelania 
získal neďaleko svojho domu 

v Rímskokatolíckej 
ľudovej škole v Žili-
ne v rokoch 1857 - 
1861. Gymnaziálne 
vzdelanie ukončil 
v roku 1869 Ostri-
home. V štúdiách 
pokračoval na Ci-
sárskej kráľovskej 
právnickej akadé-
mii v Bratislave. Z 
Bratislavy odišiel 
študovať právo na 
právnickú fakultu 
Pázmányho uni-
verzitu v Budapeš-

ti. Lombardini ukončil práva 
s titulom JUDr. v Budapešti 
v roku 1872. Po krátkom pô-
sobení v Budapešti sa vrátil 
v roku 1873 ako 22 ročný do 
Žiliny. Bol vymenovaný za no-
tára a neskôr sudcu v Pezinku. 
Tohto povolania sa dobrovoľ-
ne vzdal na úkor svojich ko-
níčkov a od roku 1878 sa vrátil 
do Žiliny ako advokát, právny 
zástupca a archivár mesta. Fi-
nančne podporoval slovenskú 
tlač.

(rl)

Nové zeleninové stánky na „Miletičke“

Od 1. apríla pribud-
ne na trhovisku na 

Miletičovej ulici asi 40 
nových zeleninových 
stánkov. Návštevníci 
trhoviska sa tak môžu 
tešiť za podstatne bo-
hatšiu ponuku ovocia 
a zeleniny od lokál-
nych dodávateľov.
 Nové stánky budú na 
mieste, kde sa v minulos-
ti predával textil. Odevy 
sa presunú o pár metrov 
ďalej a vynovená časť bude 
venovaná výlučne ovo-
ciu a zelenine. “Už dlhšie 
sme na trhovisku Mileti-
čova pozorovali klesajúci 
záujem o textil a naopak, 
zvyšujúci sa záujem o 
ovocie a zeleninu,” po-

vedal generálny riaditeľ 
Ružinovského podniku 
verejno-prospešných slu-
žieb a poslanec BSK At-
tila Horváth. Z prenájmu 
nových stánkov trhovisko 
získa fi nancie, ktoré plá-
nuje investovať do nových, 
hygienicky vyhovujúcich 
stánkov. “Plánujeme po-
staviť niekoľko ďalších 
drevených stánkov, aké 
sme otvárali koncom mi-
nulého roka,” potvrdil 
Horváth.  Podľa neho sa 
vďaka aktuálnym aj bu-
dúcim úpravám, na trho-
visko konečne bezproblé-
movo dostanú napríklad 
aj čistiace vozidlá.

(rl)
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S bezpečným plynom ušetríte
Máme veľkú výhodu, zmluvne Vám zaručíme nižšie ceny 
ako dominantný dodávateľ pri spotrebe nad 2,1 MWh. 
Jednoduché objednanie na www.zse.sk/vyhodny-plyn.

Kompletná starostlivosť o Vašu domácnosť
Poskytujeme kompletné služby od dodávky elektriny cez 
opravu a úhradu nákladov pri poruche elektriny, plynu, kotla, 
spotrebičov alebo pri zabuchnutí vchodových dverí. Zľavy 
na elektrinu si môžete objednať na www.zse.sk/e-zlava.

Byť zákazníkom ZSE sa oplatí!

ZSE Asistuje
Odstránenie havárií a porúch kotla, elektriny, plynu, 
chladničky alebo práčky. Úhradu až do 150 EUR za Vás rieši 
ZSE.

ZSeFAKTÚRA
S elektronickou faktúrou získate prehľad o platbách 
za energie a každý mesiac môžete vyhrať 
eko darčeky. 

ZSE Klub
Odmeníme Vás za vernosť zľavami až do 35 % na kvalitné 
produkty a služby.

ZSE ProfiServis
Kompletné služby overených elektrikárov a plynárov 
za dostupné ceny. Naše partnerské spoločnosti sú zárukou 
spokojnosti a odbornosti.

Energetický certifikát
Je potrebný na kolaudáciu domu alebo pri predaji bytu. 
Objednajte si ho v ZSE a ušetríte až 100 EUR.

Revízie plynových zariadení
Kontrola plynového kotla alebo sporáka je dôležitá pre 
bezpečnosť Vašej rodiny. Dáme vám zľavu 30 %.

0850 111 555 | Kontaktné miesta | www.zse.sk

Spolu s Vami dokážeme rásť a zlepšovať sa 

solárna kvetina solárny stromček energetický balíček

Súťaž o skvelé eko darčeky
Vedeli ste, že...?
• Obyvateľ Slovenska ročne spotrebuje až 85 kg papiera. 

V Európskej únii je to 180 kg a v USA pripadá na obyvateľa 
dokonca až 300 kg papiera za rok.

• Recyklovaný papier vyžaduje o 64 % menej energie ako výroba 
papiera z buničiny. Navyše môže zachrániť veľa stromov. 

• Jeden strom môže za svojho života absorbovať z ovzdušia až 
tonu oxidu uhličitého.

• Vyrúbaním 1 dospelého stromu príde o kyslík viac ako 70 ľudí.

Výhody elektronickej faktúry
• Jednoduchá a bezplatná aktivácia na www.zse.sk/e-faktura,
• Elektronická faktúra je farebná,
• Máte šancu vyhrať eko darčeky,
• Chránite životné prostredie, 
• Ušetríte Váš čas.

Aktivujte si elektronickú faktúru od ZSE a každý mesiac hráte 
o eko darčeky.

Chráňte prírodu a ZSE Vás za to odmení. 
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Gurmánska Bratislava 
Kam by ste zobrali svoju návštevu na dobrú večeru?

Stalo sa Vám, že ste mali doma 
návštevu z iného mesta ale-

bo krajiny a chceli ste ich zobrať  
niekam sa najesť, no nič vhodné 
vás nenapadlo? Bratislavský ku-
riér vám pomôže pozrieť sa na 
vybrané reštaurácie v celom Bra-
tislavskom kraji, ale s tým rozdie-
lom, že hodnotiť budete Vy.

Napíšte nám, či sa chcete stať našim 
inšpektorom gastronomických zaria-
dení a v každom čísle našich novín 
vyžrebujeme jedného z Vás, ktorý  
pre ostatných čitateľov podnikne in-
špekčnú výpravu do vopred určenej 
prevádzky.  Na svoju čitateľskú 
misiu dostane vyžrebovaný zá-

H O D N O T E N I E  Č I TAT EĽA
Spomedzi  záujemcov sme na minulotýž-
dňovú inšpekciu vyžrebovali pani Jarku, 
ktorá navštívila reštauráciu Good fi ve na 
Rusovskej ceste. Ako to dopadlo? Pozrite 
sa:

1. S kvalitou a chuťou jedla som bol 
spokojný na 

1   2    3    4   5    6    7    8    9   10 .... 
bodov. Max je 10 bodov.

Poznámka: Jedlo je naozaj veľkým zážit-
kom. Mali ste už napríklad cviklové vy-
prážané guľky? Dali sme si asi 3 jedlá síce 
s divnými názvami, ale každé z nich bolo 
výnimočné. Nehovoriac o výbornej mrkvovej 
alebo hráškovej polievke..

2. Profesionalitu a príjemnosť obslu-
hy hodnotím na 

1    2    3    4   5    6    7    8    9   10 

Poznámka: Ponuka jedál je veľmi pestrá a 
okrem samotného jedla sa človek dozvie aj 
veľa o princípoch 5 elementov, ak chce môže 
sa poradiť s obsluhou, aké jedlo sa hodí prá-
ve jemu. Veľmi zaujímavé. 

3. Prostredie a atmosféru priestorov 
hodnotím na 

1    2    3    4   5    6    7    8    9   10 

Poznámka: Tomu niet čo vytknúť. Veľmi 
príjemné prostredie.
4. Cenu v porovnaní so službami 

1    2    3    4   5    6    7    8    9   10 

Poznámka: Cenovo ide o náročnejší podnik. 
Rodinný obed sa pokojne vyšplhá na 50 eur. 

5. Odporučil by som zobrať návštevu 
Bratislavy do tejto reštaurácie 

1    2    3    4   5    6    7    8    9   10 
Poznámka: Rozhodne, najmä pre ľudí vy-
znávajúcich nové trendy v stravovaní a 
zdravej výžive, nič lepšie tu asi nie je.

Neidentifi kovateľné lietajúce objekty 
(UFO) sa vraj objavujú aj nad Bratislavou
Neznáme teleso videné nad halou Mladosť v roku 1994 stále zostáva záhadou

Veríte v UFO? Videli ste 
ho už niekedy? Alebo ste 

k takým záležitostiam skôr 
skeptickí? Možno po prečíta-
ní nasledujúceho rozhovoru 
zmeníte názor na existenciu 
UFO. A možno aj nie....
O UFO a paranormálnych 
javoch sme sa pozhovárali 
s Gabrielou Slovákovou, 
ktorá je vedúcou Slovenskej 
asociácie výskumu paranor-
málnych javov o.z. (SAVPJ). 

Čo je hlavnou náplňou 
práce a poslaním SAVPJ ?
 Slovenská asociácia výsku-
mu paranormálnych javov o.z. 
(SAVPJ) je dobrovoľným zdru-
žením bádateľov a záujemcov 
o oblasti archeoastronautiky, 
megalitov, psychotroniky, fe-
noménu neidentifi kovaných 
lietajúcich objektov (UFO), 
agrosymbolov, alternatívnej 
liečby a ďalších anomálnych 
javov tiež sporných a nevy-
svetlených úkazov a udalostí 
doma i v zahraničí, taktiež 
alternatívnej teórie všetkých 
odvetví života prírody a spo-
ločnosti, vrátane fi lozofi ckej 
a náboženskej interpretácie. 
Cieľom je si vypočuť svedkov 
všetkých nevysvetlených uda-
lostí a javov, s ktorými sa ne-
majú komu zdôveriť.  Pracuje-
me rôzne v teréne pri skúmaní 
napr. agrosymbolov, alebo ak 
niekto pozoroval ducha alebo 
inú entitu, či zaujímavý rad 
skál, rôzne kultové miesta a 
pod. Raz do roka organizuje-
me konferenciu Phoenix, na 
ktorej hostíme rôznych báda-
teľov, spisovateľov a odborní-
kov na rôzne odvetvia, ktoré 
využívame pri našej bádateľ-
skej činnosti. 

Ako je to s výskytom UFO 
v Bratislave a okolí? Na 
základe čoho zhromažďu-
jete podnety na UFO, kto 
ich vyhodnocuje a s akými 
výsledkami? 
 V minulosti a aj v súčas-
nosti sa neidentifi kované lie-

tajúce objekty v Bratislave vy-
skytujú v podobnej miere, ako 
kdekoľvek inde a v ktoromkoľ-
vek inom meste. Z Bratislavy 
je pozorovaní o niečo viac už 
len kvôli tomu, že je to veľké 
a rozľahlé mesto a býva v ňom 
množstvo obyvateľov. Hlá-
senia ľudí o pozorovaní UFO 
SAVPJ zhromažďuje a vyhod-
nocuje. 
 Pri vyhodnocovaní ich 
zaraďujeme do troch kategó-
rií, identifi kované objekty, 
hlásenia s nedostatočným 
množstvom informácií, teda 
ich na základe malého množ-
stva informácií nedokážeme 
vyhodnotiť a v neposlednom 
rade objekty, ktoré nedoká-
žeme identifi kovať ani inak 
vyhodnotiť. Podľa našich mi-
nuloročných štatistík sme boli 
schopní identifi kovať 68 % 
hlásení, v 25 % nám nevedeli 
svedkovia poskytnúť dosta-
točné množstvo informácií 
a iba 7 % ostalo v kategórií, 
ktorú sme nedokázali identi-
fi kovať. Do neidentifi kova-
ných hlásení sme zaradili 
aj videný objekt z roku 
1994, ktorý bol pozoro-
vaný na Bajkalskej ulici v 
Bratislave nad športovou 
halou Mladosť, veľký tma-
vý trojuholníkový objekt 
o veľkosti cca 50m, ktorý 
nehybne visel na mieste 
nad halou vo výške cca 
150m a následne o pár 
minút odletel smerom na 

Miletičovu ulicu. Tento ob-
jekt bol videný dosť veľ-
kým počtom obyvateľov.

Objavili sa informácie, že 
kruhy v obilí sú určitým 
posolstvom pre ľudí.  Ob-
javili sa už aj na Sloven-
sku? Ak áno, kde a skú-
mali ste ich „zmysel“?
 Takzvané agrosymboly 
alebo obilné a iné piktogramy, 
ľudovo nazývané ako kruhy v 
obilí, sa vyskytujú aj na území 
Slovenskej republiky. Najstar-
šie zdokumentovaný pikto-
gram na Slovensku má SAVPJ 
z roku 1941, nájdený bol pri 
obci Hontianske Nemce. U 
nás sa ale vyskytujú v menšom 
počte, ako napríklad vo Veľ-
kej Británií, či Írsku. Prevažná 
časť z nich je aj u nás falošná, 
takže tých pravých obilných 
piktogramov je u nás skutoč-
ne málo. Pri obci Kozárovce sa 
v roku 2009 objavil nádherný 
kvet. Potom aj pri obci Hul 
sa viackrát objavili pravde-
podobne pravé a nefalšované 
agrosymboly. Keďže nevieme 
ako a prečo piktogramy vnika-
jú, ich zmysel sa skúmať nedá, 
jedine čo môžeme zatiaľ rozlí-
šiť, je ich pravosť. 

(rl)
Celý rozhovor si prečítajte 

na www.bakurier.sk

Videli ste už niekedy letiaci 

predmet na oblohe v Brati-

slave a jej okolí, o ktorom 

si myslíte že to bolo UFO?  

Išlo o úkaz či predmet, o 

ktorom ste presvedčený 

že nešlo o nič pozemské? 

Máte to zdokumentované 

na fotografi i a chcete sa s 

tým podeliť aj s našimi či-

tateľmi? Ak áno, napíšte 

nám do redakcie na náš 

mail redakcia@bakurier.sk, 

do premetu správy napíšte 

UFO a krátko popíšte kedy, 

kde a čo ste videli.

ujemca od Bratislavského kuriéra 
stravné vo výške 20 eur. Piatou hodno-
tenou reštauráciou bude vegetariánska 
reštaurácia Bemba v nákupnom cen-
tre Slimák.  Záujem posielajte na adresu 
redakcia@bakurier.sk.

Wings for Life - pacientov s poranenou miechou 
podporia bežci na podujatí 4. mája
Slovensko sa zapojilo 

medzi 33 krajín sveta, 
v ktorých sa pobeží pre 
tých, ktorí behať nemôžu. 
V nedeľu 4. mája 2014 o 
12.00 h odštartuje jedno 
z najunikátnejších sveto-
vých bežeckých podujatí, 
keď bežci v 40 lokalitách 
po celom svete vybehnú v 
rovnakom čase na Wings 
for Life World Run. 
 Celé spektrum bežcov, od 

tých sviatočných až po pro-

fesionálov, sa môže zapojiť a 

behom podporiť svetovú na-

dáciu Wings for Life, ktorá 

sa zaoberá výskumom liečby 

poranení miechy, pre život bez 

invalidného vozíka. Slovenská 

trať povedie z Bratislavy okolo 

hradu Devín, smerom do ma-

lebnej krajiny Malých Karpát. 

Riaditeľom globálneho behu 

je Collin Jackson, strieborný 

olympijský medialista na OH 

1988 v Soule v behu na 110 

metrov cez prekážky. Sveto-

vý beh Wings for Life má v 

každej krajine ambasádorov, 

ktorí podporujú túto skvelú 

myšlienku. Medzi nich patrí 

napríklad tenista Roger Fe-

derer, bývalý jazdec F1 David 

Coulthard, lyžiar Aksel Lund 

Svindal, windsurfer Robby 

Naish, futbalisti Cristiano Ro-

naldo a Luís Figo, či hokejisti 

Mats Sundin a Peter Forsberg, 

no výskum poranenej miechy 

oslovil napríklad aj dídžeja 

Armin van Buurena. Amba-

sádori podujatia na Slovensku 

sú operný spevák a herec Filip 

Tůma, olympijská medailistka 

Jana Dukátová a paraolympij-

ský športovec Marián Ligda.

(red, rl)

Viac na www.bakurier.sk

personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 

D O S T A N E M E  V Á S  D O  S C H R Á N O K

adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta

o b c h o d @ c r o m w e l l . s k

Maratón opäť v spojení s BKIS MUSIC FESTIVALOM

Už o pár dní sa fanúšiko-

via bežeckých pretekov 

môžu tešiť na 9. ročník bra-

tislavského mestského mara-

tónu - ČSOB Bratislava Ma-

rathon. Trojdňový športový 

festival (4. - 6. 4.) bude tak, 

ako i minulý rok, spestrený 

hudobnými koncertmi pod 

názvom BKIS MUSIC FES-

TIVAL. Celý hudobný festival 

počas maratónu pripravilo 

Bratislavské kultúrne a infor-

mačné stredisko. 

 BKIS Music Festival po-

núkne už v piatok - 4. apríla 

koncert vynikajúcej speváčky 

Andrey Zimányiovej. Tá vy-

stúpi spolu so svojou skupinou 

o 18.30 na Hlavnom námes-

tí. O 20.00 si nielen „bežci“, 

ale tiež diváci môžu vypočuť 

koncert skupiny Pressburger 

Klezmer Band.

 V sobotňajší maratónový 

deň - 5. apríla sa koncerty pre-

sunú do OC Eurovea. O 18.00 

vystúpi unplugged kapela On 

Th e Road, o 19.00 pokračuje 

koncert mladej funky kapely 

Funkastic a sobotňajší BKIS 

Music Festival zakončí kon-

cert „Hexákov“ o 20.00 hod.

V nedeľu, 6. apríla a teda v po-

sledný deň ČSOB Bratislava 

Marathonu, sa koncerty roz-

delia do viacerých zón. Popri 

bežeckých tratiach vystúpia 

medzi 10.00 - 12.00 hod. rôz-

ne hudobné zoskupenia. Most 

SNP rozozvučí kapela Park & 

Waves, známe skladby sve-

tových skupín sprostredkuje 

na Námestí SNP Silent Trio, 

na Ružinovskej ulici vystúpia 

rockeri zo skupiny Atmosferik 

a na križovatke Záhradnícka a 

Svätoplukova môžete stretnúť 

kapelu Lenovians.

 V ten istý deň na návštev-

níkov OC Eurovea čaká o 

10.05 exotický koncert Azu-

car Cubana a o 11.00 si mô-

žete vypočuť rock and roll a 

americkú hudbu 50. rokov v 

podaní Th e Cellmates. Viac 

informácií na www.bkis.sk.

(bak)
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